
Et  skridt  mod  en  fast
Kattegat-forbindelse
Den 21. december 2018 — Schiller Instituttet har siden 2006
foreslået  bygningen  af  en  Kattegatforbindelse  med  en
magnettogstrækning mellem København og Aarhus som en del af
et dansk magnettognet. Så kan man rejse mellem Danmarks to
største byer på 25 minutter! Schiller Instituttets forslag
blev landskendt pga. Schiller Instituttets Venners’ valgplakat
i  forbindelse  med  folketingsvalget  i  2007:  Efter
finanskrakket:  Magnettog  over  Kattegat.

Nu er der kommet nyt i sagen. Schiller Instituttet hilser
udviklingen  velkommen,  men  advarer  imod,  at  man  bygger
Kattegatforbindelse uden en magnettog/hurtigtogforbindelse. Så
går  vi  glip  af  at  forbinde  hele  Danmark  med  moderne
infrastruktur  og  dermed  chancen  for  en  gang  for  alle  at
afskaffe ideen om “udkantsdanmark”. Biler kan gøre meget godt
men kan ikke transportere folk let hurtigt og billigt mellem
Danmarks to største byer på under en halv time.

Et uddrag fra Transportministeriets pressemeddelelse fra den
20. december 2018 lyder:

“Forundersøgelse af en fast forbindelse over Kattegat

Regeringen og Dansk Folkeparti udmønter nu 60 mio. kr. fra
finansloven for 2019 til at igangsætte to forundersøgelser af
en  ren  vejforbindelse  og  en  kombineret  vej-  og
jernbaneforbindelse over Kattegat. Parterne tager dermed næste
skridt  mod  en  fast  forbindelse,  som  vil  kunne  spare
trafikanterne  for  op  til  halvanden  times  kørsel.

Foreløbige  beregninger  pegede  i  foråret  på,  at  en  ren
vejforbindelse over Kattegat sandsynligvis kunne betales af
brugerne alene. Altså uden bidrag fra statskassen. Det var et
resultat  og  et  potentiale,  som  transport-,  bygnings-  og
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boligminister Ole Birk Olesen ville have undersøgt nærmere. På
den baggrund satte han sammen med regeringspartiernes og Dansk
Folkepartis transportordførere gang i en grundigere screening
af mulighederne for en fast vejforbindelse over Kattegat.

Resultatet  heraf  foreligger  nu.  Sammenfattende  vil  en
vejforbindelse  være  et  økonomisk  rentabelt  projekt,  som
potentielt kan realiseres uden økonomisk bidrag fra staten.

Omvendt vil en kombineret vej- og jernbaneforbindelse kræve et
økonomisk bidrag fra staten på i størrelsesordenen 40-50 mia.
kr. og medføre et betydeligt samfundsøkonomisk tab. Men for at
sikre  bred  politisk  forankring  og  et  sammenligneligt  samt
aktuelt  grundlag,  når  der  skal  tages  stilling  til,  om  en
eventuel VVM-undersøgelse skal sættes i gang, vil regeringen
og  Dansk  Folkeparti  igangsætte  forundersøgelser  af  en  ren
vejforbindelse  samt  en  kombineret  vej-  og
jernbaneforbindelse….

Forundersøgelserne sættes i gang primo 2019 og forventes at
være færdig i løbet af 2021, hvorefter der vil kunne sættes
gang  i  en  VVM-undersøgelse,  som  danner  det  endelige
beslutningsgrundlag  for  en  anlægslov.

De øvrige partier (S, SF og RV) i forligskredsen bag Aftale om
en  grøn  transportpolitik  fra  2009  vil  blive  tilbudt  at
tilslutte sig aftalen.”

Hele pressemeddelelsen kan læses her: Forundersøgelse af en
fast forbindelse over Kattegat
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Løgnen,  der  er  værre  end
»Russiagate«:  Fortielsen  af
menneskehedens fremskridt
Den 2. januar (EIRNS) – Det nye år begynder med et paradoks,
har  Schiller  Instituttets  præsident  Helga  Zepp-LaRouche
noteret sig i diskussion med sin organisation i denne uge og i
sin nytårstale. Mange nationer i verden bevæger sig hen imod
et nyt paradigme for økonomisk samarbejde og fred, væk fra en
æra af geopolitiske krige og konfrontationer, der er forankret
i kredse omkring det britiske imperium. Dette nye paradigme
viser  sig  ikke  udelukkende  i  det  storslåede
infrastruktursamarbejde omkring Kinas Nye Silkevej, der bare
vokser og vokser; men også i præsident Donald Trumps diplomati
vis-à-vis den Koreanske halvø; i Japans forbedrede samarbejde
med Rusland samt Japans og Indiens forbedrede samarbejde med
Kina;  i  det  forbedrede  samarbejde  mellem  de  tidligere
krigsførende  nationer  på  Afrikas  Horn;  ja  selv  i  den
potentielle afslutning af tilstanden af »permanent krig« i
Sydvestasien  ved  præsident  Trumps,  præsident  Putins  og
præsident Erdogans gensidigt forstærkende handlinger.

Alligevel vil den gennemsnitligt »informerede borger« i USA
eller Europas nationer aldrig vide noget derom. Medierne i
disse  lande  beskriver  overvejende  udgangen  af  2018  som
dystopisk, kaotisk eller håbløs, medmindre de kan have held
til at fjerne Donald Trump fra embedet og genoprette »det
transatlantiske  forhold,«  med  ledere,  der  vil  indføre
klimaskat  og  fuldt  ud  konfrontere  Rusland  og  Kina.  Det
overraskende konstruktive forhold mellem Trump og Mexicos nye
præsident Andrés Manuel López Obrador eksisterer for eksempel
ikke for disse medier eller deres godtroende læsere. Men det
har  øget  potentialet  for  reel  udvikling  af  Nord-  og
Mellemamerika. Det voksende potentiale for fred i Syd- og
Sydvestasien  eksisterer  ikke  for  dem,  kun  den  formodede
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»alvorlige fare« det udgør for verden, at amerikanske tropper
kommer hjem fra Syrien og Afghanistan!

Fordi Schiller Instituttet, Lyndon LaRouche og Helga Zepp-
LaRouche har arbejdet i årtier for at forberede paradigmet for
Verdenslandbroens udrulning, der nu omfatter snesevis af lande
i Bælte og Vej-Initiativet, arbejder de nu som en dominerende
faktor internationalt. Idet de har kæmpet for den Westfalske
tilgang til en fredsslutning, hvor alle parter indvilger i at
»fremme« de andres »nytte, ære og fordel«, konstaterede Helga
Zepp-LaRouche, at de nu udøver ekstraordinær indflydelse på
trods af et øjensynligt minimalt mandskab. Den reelle fare
ligger  ikke  i  den  påståede  »trussel  fra  Bælte  og  Vej-
Initiativet  mod  Europa«  eller  lignende  afsindsudsagn  mod
menneskehedens fremskridt, men i den overhængende fare for et
nyt  sammenbrud  af  det  London-  og  »Wall  Street«-centrerede
finansielle system, ligeså slemt som i 2008 eller værre.

Nu er de konkrete politiske forslag om at adskille bankerne og
om produktiv kredit, som Schiller Instituttet har fremlagt i
sine  rapporter,  på  dagsordenen.  Disse  tiltag  samt  et
produktivt  samarbejde  inden  for  rumforskning,  udvikling  af
ubegrænset  fusionskraft  og  udvikling  af  relaterede
plasmateknologier er nu de umiddelbare udsigtspunkter, vi bør
have fokus på i 2019. Som Helga Zepp-LaRouche konkluderede i
sin nytårstale: »Vi kan forme en ny civilisationens æra, hvor
vi overvinder geopolitik en gang for alle. Og jeg vil bede dig
om  at  arbejde  sammen  med  Schiller  Instituttet,  så  vi  kan
overbevise de resterende nationer, som stadig klamrer sig til
de gamle antagelser, og især få de europæiske nationer til at
deltage  i  det  nye  paradigme.  Vi  kan  skabe  en  fantastisk
fremtid, hvis vi arbejder sammen.«



NYHEDSORIENTERING  NOVEMBER-
DECEMBER 2018:
Kun  Glass/Steagall-
bankopdeling  og  et  Nyt
Bretton Woods-kreditsystem
kan  håndtere  et  nyt
finanskrak
Download (PDF, Unknown)

Afskriftet  af  Helga  Zepp-
LaRouches  tale  til  Schiller
Instituttets og EIR’s
seminar  for  diplomater  den
29. november 2018
(Vi er i gang med at oversætte talen til dansk.)

Helga Zepp-LaRouche addressed the seminar via video conference
from Germany. In addition EIR Economics Editor Paul Gallagher
by pre-recorded video from Virginia, and Hussein Askary in
person addressed the seminar in Copenhagen. Diplomats from
nine countries attended the seminar, as well as members and
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contacts of The Schiller Institute.

TOM  GILLESBERG:  Helga  Zepp-LaRouche  was  very  beautifully
introduced, I think, by Hussein Askary, in his presentation
going through the fantastic road. She as the founder of the
Schiller Institute has taken upon herself as the “Silk Road
Lady” in bringing about this Belt and Road policy, the New
Silk Road policy. So we are very proud and very happy to be
able to have her on here live to discuss what is in the
situation the world is in right now, after the U.S. midterm
elections, and here, the day before we’ll have the G20 summit
taking place in Buenos Aires.

So, Helga, thank you for being here with us. The word is
yours.

HELGA ZEPP-LAROUCHE: Well, I want to say hello to you and I’m
very happy to be able to speak to you, even if it’s only via
video. Obviously, we have reached a very important point in
history, and for once, I have to agree with President Macron
of France, who just said that the upcoming G20 meeting better
produce some real results, or else, such a gathering of the
heads of state would be even counterproductive.

Now, I agree with that.

We  have  made  a  campaign  for  the  last  several  weeks  and
actually months, that basically what should be the outcome of
this G20 meeting. Given the fact that we have both war danger,
as was demonstrated very acutely again in the case of the
incident in near the Kerch Bridge in the Black Sea, and the
general situation between the major nuclear powers is not
exactly a calm one, so we have the danger of nuclear war,
potentially.  Then,  we  have  the  immediate  danger  of  a
repetition of the financial crash of 2008, except this time,
it could be much, much worse, because all the parameters are
much worse than in 2008.

In light of these two existential crises, we have defined what



should be the outcome of either the G20 meeting or, at least,
of those heads of state where one can expect they can go in
the direction of establishing a new paradigm: And that refers
to President Trump, Putin, Xi Jinping, Prime Minister Modi,
and possibly others, Prime Minister Abe, and maybe some other
heads of state and government. And what we defined as the
absolutely necessary outcome, is that they establish a New
Bretton  Woods  system  to  replace  the  presently  completely
bankrupt financial system, with a New Bretton Woods, which
would be in the position of the old Bretton Woods system,
however it would include the added features which Franklin D.
Roosevelt originally wanted, namely, to end colonialism for
the  developing  sector,  which  then,  unfortunately  was  not
implemented, because Roosevelt died, and the Bretton Woods was
established by Truman and Churchill, at least under their
political guidance.

And obviously, a New Bretton Woods would only function if it
is  accompanied  by  Four  Laws  which  were  defined  by  Lyndon
LaRouche already in 2014, as the absolutely necessary changes
in  the  financial  and  economic  system,  being:  first,  the
implementation of Glass-Steagall banking separation; secondly
to  go  to  a  national  bank,  to  bring  the  power  of  credit
generation back under the control sovereign powers, under the
sovereign control of governments; and thirdly, to create an
international credit system; and fourthly, to increase the
productivity of the world economy by going for a crash program
for a fusion economy and establish more close international
space  cooperation  to  get  the  necessary  increase  in  the
productivity of the world economy.

Given the fact that it cannot be expected that all countries
of the G20 will agree with that — I can easily imagine that
those which are absolutely tied to the City of London and the
opposition to Trump coming from Wall Street, that there will
be some countries that will absolutely oppose such a solution.
And  therefore,  we  have  proposed  that  it  can  only  be  the



cooperation of those countries which are powerful enough to
resist the power of these financial centers, London and Wall
Street, and that can only be: President Trump, President Xi
Jinping, President Putin, and prime Minister Modi, the four
powers  together,  which  represent  both  the  largest  nuclear
powers, the largest economies, the largest populations, that
they have to work together.

Obviously, that potential exists. And since President Trump
has again and again reiterated, in the election campaign and
again after he became President, that he wants to improve the
relationship  with  Russia,  and  the  entire  Russiagate  was
launched  in  order  to  prevent  that  from  happening.  Now,
Russiagate, by now, is pretty much discredited, and despite
the tensions with China on the trade issue, there are positive
signs that both China and the United States may be willing to
find an agreement to overcome the present war of tariffs.

That potential clearly exists, and it is very obvious, that on
that hangs the question, will mankind be able, in light of
existential dangers, be able to give itself a governance,
structure  of  government,  which  allows  the  long-term
sustainability of the world population. And that that is a
very acute question you could see, for example, by the fact
that the present Chinese ambassador to the United States Cui
Tiankai just yesterday issued a very clear warning that the
world must learn the lessons of the Great Depression of the
1930s,  resulting  in  World  War  II,  and  he  warns  that  the
inability to resolve the present tensions could lead to a new
world  war,  and  a  new  financial  crisis  worse  than  the
Depression  of  ’30s.

The same Ambassador Cui, already in a speech about a year ago
in New York, had basically posed the question: What is going
to be the relation between the United States and China? He
said that in history, there were 16 cases where the dominant
power was replaced by a rising power — referring obviously to
the present situation between the United States and China —



and that in 12 cases, this led to a big war; in 4 cases, it
led to a situation where the rising power simply replaced the
up to that point dominant power, and it did not lead to war.
And he emphasized that China does not want, at all, either,
naturally the situation of war, but it also does not attempt
to replace the United States as a dominant power in the world,
but that the policy of China is propose a completely new set
of international relations of a win-win cooperation between
sovereign powers and respect for the sovereignty of the other,
respect for the different social system of the other country
without interfering into the internal affairs, and simply have
a cooperation for the mutual benefit of all participating in
this new system.

And that is, in my view, what we have seen in reality in the
last five years, since President Xi Jinping proposed the New
Silk Road in Kazakhstan in September 2013. And we have seen
the enormous development of the New Silk Road in the meantime,
including  more  than  100  countries  and  having  completely
transformed the spirit in Africa, which has been caught by the
Spirit of the New Silk Road due to massive investments in
infrastructure, industrial parks, energy projects and similar
things. The same is true for almost all of Latin America, many
countries in Asia and even some Europe countries which are
absolutely seeing the advantages of cooperating with this new
system.

Now, it took the West, or better, Western think tanks and
media, almost four years before they even admitted that this
was going on. I mean, this was going a spectacle: Because here
you have the largest infrastructure project in history, ever,
already now about 30 times as big as the Marshall Plan, and
the Western media would not take note of it! Then, about a
year ago, they realized this was absolutely unstoppable, so
they started a whole barrage of slanders and attacks on this
New Silk Road, and quite telling, was that the channel of the
Anglo-American establishment, the New York Times, over the



last weekend and the weekend before, had I think altogether
some 10 or 12 articles on the New Silk Road, in which they
admit, basically, well, it’s unstoppable, it’s here, the West
was completely wrong by thinking that if you offer to China to
be a member of the WTO and join the free trade system, that
eventually China would take over the Western liberal system,
Western democracy, or, if they would refuse that, they would
simply collapse under the burden of an autocratic leadership.

And the New York Times begrudgingly admits that this was a
wrong  estimate,  that  China  had  not  adopted  the  Western
democracy model, and it for sure has not collapsed. But it has
the astounding recording of 40 years of uninterrupted economic
growth  rates,  which  have  completely  transformed  not  only
China, but also much of the world economy, and that China now
has a middle-class, well-to-do part of the population of 400
million, and this will be doubled in the next 10 years. And
basically, the Chinese model is attractive to many countries
in the world.

They basically say, as a conclusion, that the only way to deal
with that is the effort to contain China, and if need be,
confrontation and even war. And some American general has
already said a couple of weeks ago that a war between the
United States and China is more likely in the next 50 years,
than not.

So this is obviously the famous “Thucydides trap”: This refers
to the situation in ancient Greece, the rivalry between Athens
and Sparta, which led to the Peloponnesian War, and as a
consequence — which people don’t usually mention, when they
talk about the “Thucydides trap” — the demise and collapse of
ancient Greece.

That is the obvious question: Can the West relate to the fact
that China is rising, that there is nothing you can do about
it, because, first of all, China was a country which was the
leading economic and cultural power over many centuries for



the last millennia, with only a very short interruption. And
it is deciding to go back, not to replace other countries, but
to take a leading role on the world stage. And since the
Chinese government has a policy which allows it to do that,
mainly by putting the emphasis on continuous innovation, of
leapfrogging to the most advanced technologies, of putting a
lot of emphasis — they have the most advanced fusion power
research  program;  they  have  a  very,  very  advanced  space
exploration program; and they are putting a lot of emphasis on
education,  excellence  in  education  for  the  young  people,
combined  with  Xi  Jinping  emphasizing  the  need  to  have
especially an aesthetical education of the youth, and also the
older  people.  Because  aesthetical  education  goes  in  the
direction of the beauty of the mind and the beauty of the
soul.

And given the fact that China has a population of 1.4 billion
people, the idea of the West that it would be possible to
contain this without war is ludicrous. And if it comes to war,
it should be noted that there are many military experts who
make the point that once you start to use only one nuclear
weapon,  it  is  the  logic  of  nuclear  weapons,  in  complete
contrast  to  traditional,  conventional  weaponry,  that  all
weapons will be used. And that would obviously would mean the
annihilation of human civilization.

So, this paradox obviously exists, and it is the view of the
Schiller Institute that it can only be overcome by winning the
West, winning countries of the world over to join in the new
paradigm in a win-win cooperation.

Now, that the danger of war is very real, we just saw in the
incident involving provocation by Ukrainian warships in the
Black Sea, close to the Sea of Azov and the Kerch Bridge. And
some people in Ukraine already having proposed some weeks ago,
that the newly built bridge between Russia and Crimea, should
be blown up. This was obviously an incident a couple of days
ago [Nov. 25], whereby Ukrainian warships did not follow the



rules  which  are  otherwise  established  between  Russia  and
Ukraine, to announce their intention to pass through the Kerch
Strait; so they will held up by the Russian military; the
crews were basically arrested and interrogated, and in the
meantime, written material has been found with this crew,
which instructs them not to announce themselves, to go to this
point of the Kerch Strait in secrecy, clearly indicating a
provocation.

What  happened,  was,  immediately,  the  war-hawks,  like  NATO
General  Secretary  Jens  Stoltenberg,  immediately  said  NATO
fully  on  the  side  of  Ukraine;  and  some  other  hawks,
immediately, like representatives of the Integrity Initiative
— about which I will same something in a second — immediately
said that NATO should send a whole flotilla into the Sea of
Azov.

Now,  this  was  absolutely  denounced  by  President  Putin
yesterday, who waited a couple of days, and then basically
said this was a clearly preplanned provocation, and the big
fault lies with the nations of the West, who, without thinking
immediately take the side of Ukraine. And in his typical Putin
humor, even said, if Ukraine would demand to eat babies for
breakfast, the West would immediately agree.

And this was also strongly denounced by the former Chairman of
the NATO Military Committee, who had also been the Chief of
Staff of the German military before that, Gen. Harald Kujat,
who denounced Stoltenberg, and said he made a grave mistake:
That in an incident like that, it is of the utmost importance
that it be investigated and the other nations should not beat
it up, but try to deescalate the whole situation. Fortunately,
most  of  the  West  European  governments  did,  because  they
obviously realized that a war between Ukraine and Russia could
completely go out of control in no time and lead to a World
War III.

So I think that this incident, in which the danger is not yet



over because Poroshenko announced martial law in parts of
Ukraine, and our dear friend Natalia Vitrenko, a Ukrainian
politician,  warned  that  this  means  Poroshenko  is  actually
establishing  a  dictatorship  in  Ukraine  —  martial  law,
eliminating all kinds of civil rights, being an extremely hot
situation.

Now, who is the instigator of this whole provocation? If you
look at the fact that just recently, a couple of days ago, it
was  revealed  that  there  is  this  thing  called  “Integrity
Initiative.”  This  is  a  very  strange  institution.  It’s
basically run out of British embassies all over the world, and
it is actually a subdivision of British intelligence. One of
their spokesmen, Edward Lucas came out in the context of this
Ukraine crisis, and immediately said: This is completely like
Nazi  Germany  attacking  Poland  in  1939,  and  demanding  an
immediate escalation, sending warships into the Black Sea, in
a clear provocation.

What is this Integrity Initiative? The new British Chief of
General  Staff  Gen.  Mark  Carleton-Smith  said  Russia  is  a
greater  danger  to  the  U.K.  than  ISIS  or  al-Qaeda,  in  a
completely  war-mongering  statement.  So  what  this  Integrity
Initiative  outfit  does,  is  they  have  defined  so-called
“cluster groups,” in all kinds of countries; and if you look
at their website and look at the names of the people involved,
it is the Cold War faction all over the world. For example, in
the United States, it involves Ian Brzezinski, the son of
infamous  Zbigniew  Brzezinski,  of  the  {Great  Chessboard}
infamy, and this Ian Brzezinski is a leading member of the
Atlantic Council, which can be really regarded as one of these
subdivisions  of  the  Anglo-American  empire,  or  the  British
intelligence. And in Germany, it involves Gen. Klaus Naumann,
who is famous for his Cold War attitudes towards Russia. So it
is this apparatus which is basically sticking to the idea that
you need to have a geopolitical confrontation with Russia and
with China. And this is the faction which brings about the war



danger in the closest fashion.

Now, we have to get over the idea that the world forever needs
to be divided into geopolitical blocs, where you have one
nation, or one group of nations being in complete conflict
with another group of nations. And unfortunately much of the
European Union thinks that way; Macron thinks that way; Mrs.
Merkel in the same way. When Macron recently demanded the
establishment of a European army, to be able to defend Europe
against Russia, China and even the United States, he said!
That  is  typical  for  this  kind  of  thinking,  which  under
conditions  of  a  financial  breakdown  crisis  and  general
tensions  is  exactly  a  prescription  for  the  danger  of  a
repetition of the two catastrophes of the 20th century.

Now, the alternative is fortunately, also very clearly there.
I  already  mentioned  the  New  Silk  Road  Spirit  having
transformed Africa, where people for the first time have the
legitimate hope that with the help of China, and now, more and
more other countries, such as India, Japan, Indonesia, Turkey
and many others, having recognized that Africa, which will
have 2.5 billion people by the 2050, and as Xi Jinping at the
Johannesburg BRICS summit in September correctly noted, Africa
having the biggest development potential of all the continents
on the planet, that one can say that Africa will be the “new
China with African characteristics.” That you will have a very
young population, which if they are educated and provided with
the necessary infrastructure investments, can really become
the most productive continent on the planet.

That obviously, is a nightmare for those people who have tried
to suppress the development of the developing countries, such
as the IMF, with their “conditionalities,” which was the real
debt trap. You know, the IMF conditionalities basically made
sure that the developing countries would remain indebted, and
that they were not allowed to use their income for either
investment in social expenditures, education, infrastructure,
but that they had to pay debt as a priority, and that was one



of the main means how the development of these countries was
suppressed.

And naturally, you had the very unholy role of the World
Wildlife  Fund,  preventing  infrastructure,  for  the  sake  of
snails rather than human beings. And you had the whole unholy
ideology of the Club of Rome that supposedly the resources on
the planet were limited, and therefore development of the
developing countries had to be suppressed.

When China launched the New Silk Road, all of that went out of
the window, because, now, for the first time, there is the
real  possibility  to  overcome  the  underdevelopment  of  the
developing countries, and that has been understood by the
countries  of  the  Global  South  —  these  are  all  the  major
organizations, such as the G77, the Organization of Islamic
Countries (OIC), Mercosur [Mercado Común del Sur], the African
Union, all of these organizations are now basically inspired
by the New Silk Road idea.

And even in Europe, this is dramatically quickly changing: You
had the 16+1, Eastern and Central European Countries plus
China, which very happy to be hubs between Europe and Asia, in
the  Silk  Road  development.  You  have  Greece,  which  is
completely  transformed  because  of  Chinese  investments  in
Piraeus and other infrastructure projects. The new Italian
government had completely changed: They no longer listen to
the  EU  in  respect  to  China.  The  leading  ministers,  like
Giovanni Tria, and the undersecretary for Economic Development
Michele Geraci, Prime Minister Giuseppe Conte, himself, they
all basically look to cooperation between China and Italy, not
only for mutual investments, but especially to invest in joint
projects in Africa. And one of the most glorious examples, is
the agreement between China and Italy to jointly work together
with  the  countries  of  the  Lake  Chad  Basin  Commission  to
implement  the  Transaqua  project,  which  I’m  sure  Hussein
already talked about.



But then you have also Spain, where President Xi was just
there  on  a  state  visit,  and  having  very  far-reaching
cooperation agreement between China and Spain, emphasizing the
2,000 years of cultural ties between the two countries. And
then Xi Jinping will also go to Portugal when he comes back
from the G20. And between Portugal and China there is an
absolute agreement that Portugal, also, will become the hub —
Spain and Portugal will not only be the hub for the Eurasian
connection of the New Silk Road, but also the hub for all the
Spanish- and Portuguese-speaking throughout the world. So this
is what the Schiller Institute emphasized in our “World Land-
Bridge” report, to work on the so-called Atlantic route, and
in this way, combining the Caribbean, Central America, South
America, with those Portuguese- and Spanish-speaking countries
and therefore Europe.

So the World Land-Bridge is coming into being. And we had just
had a very interesting and hopeful even in Hamburg, between
China and the Hamburg Chamber of Commerce, where, with the
exception of one Greenie, who was completely beside himself,
but all the other speakers were more or less very optimistic
in talking about how Hamburg is the natural link not only for
the land connection — and I think per week now, 23 trains are
coming from China into Hamburg — but obviously, also a crucial
aspect of the Maritime Silk Road, given the fact that Hamburg
is the largest port in Germany.

This is all very, very interesting. Then, I should not forget
to  mention  Switzerland,  which  is  also  onboard.  Austria:
Austria’s new government even has it in its coalition treaty
that Austria wants to become a hub for the New Silk Road. So I
think  the  development  is  actually,  objectively  very,  very
promising. But obviously, a lot more has to be done, because
if you reflect on what I said in the beginning, what should
become the outcome of the G20, a New Bretton Woods system and
a new system in order to safeguard our nations against the
danger of a new financial blowout, that has not yet been



accomplished.

Otherwise, objectively, despite all the dangers I’ve referred
to, I think we can be very optimistic, because a new system is
within  reach.  And  I  just  want  to  say,  that  economic
development  absolutely  must  be  combined  with  a  Classical
Renaissance. Because, if you look at the values of the West
right now, — I want to identify very briefly what I mean by
that — the neo-liberal or liberal philosophy or ideology which
has taken over in the West, it is correctly rejected by Russia
and by China — it’s the principle “everything is allowed.” You
have not two genders, but now you have about 49 genders; you
have  pornography  without  limits;  children  can  go  on  the
internet and see the worst-possible atrocities, the violence
which is now, unfortunately having roots in the United States
— you have the mass shootings in the schools almost every day.
In the United States, there were already more than 300 mass
shootings [this year]. You have the opioid epidemic in the
United  States.  You  have  an  increase  of  [inaudible  35:42]
alcoholism, drug addiction; longevity in the United States has
gone down for the first time in the last two years! If there
is any parameter for a collapsing economy it is that the life
expectancy goes down.

And in Europe, we are not that far behind, if you look at the
violence in the schools in Germany, just to name one element.
I think we are in an absolute dire need to have a Renaissance
of human culture, of Classical culture, of Classical music,
poetry, and other areas of art.

This has been understood in China. I mentioned already Xi
Jinping’s emphasis on the need for aesthetical education, and
the main Chinese speaker at this Hamburg conference yesterday,
Vice Premier Liu He, who is the main economic advisor of Xi
Jinping, he deviated from his written text and said that he
wanted to share a story with the audience, that during the
Cultural Revolution, when he was young, he had to hide in one
of the hutongs in Beijing — these are the old buildings — and



he had to listen in secrecy to the Violin Concerto in C-minor
of Felix Mendelssohn, and that meant that he fell completely
in love with Classical music and he has pursued that passion
ever since.

I think this is very promising. Because as you know, we are
convinced  that  human  nature  is  that  all  human  beings
essentially are good, that man has the limitless capability to
self-perfect, not only in terms of intellect, but also that
the aesthetical education means that you can educate your
emotions until you can blindly follow them because they would
never tell you anything different than what reason commands.
This is the Friedrich Schiller’s definition of the beautiful
soul. He says, necessity and passion, free will and duty all
fall in one, and this is the condition where man is truly
free: Because you do with passion what is necessary, because
you cannot think in any different way other than on the level
of reason.

And I think that is not a utopia, but that is something which
can  be  absolutely  accomplished  and  is  inherent  in  the
philosophy of Confucius, who also had almost the same idea of
aesthetical education as Friedrich Schiller, that is, through
music,  through  poetry,  through  learning  [inaudible  38:49],
that you can actually transform the character of people to
become beautiful characters, and to becoming wise and serve
the common good.

Now, I think that if mankind is supposed to reach the New
Paradigm, not only will the relations among nations be like
that, that each nation will refer to the best tradition of the
other and be enriched by discovering the beauty of the most
advanced  culture  of  the  other  nation,  but  that  that  will
increasingly become the nature of relations among nations:
that we will stop behaving like little four-year-old boys,
kicking each other in the shins, meaning, conducting war and
things like that, and we will become adult as a human species
and renovate our relations, like the astronauts, who all, —



all the astronauts who have been in space, who were on the
ISS, they all report the same thing: That once you are in
space, you recognize that you can only cooperate on the basis
of reason, because otherwise you won’t exist, and that when
you look at our little, blue planet from space, you recognize
that there is {so} much to be discovered! First of all, there
are  no  borders,  there  are  no  races,  there  is  only  one
humanity, and you recognize that our universe is so huge! And
that we as a human species have to cooperate, to be able to
have a sustained existence in this universe, over the next
thousands and thousands of years.

And the Hubble telescope discovered that we presently know of
the existence of 2 trillion galaxies! Now, that is boggling
the minds — if I try to think of the Solar System, the Milky
Way, the galaxy, that is already gigantic. But the idea of 2
trillion galaxies, that shows you that we as a human species
have just made the first baby steps in the direction of the
perfection of our species.

Anyway, I just think we are at the change of an epoch. I think
we have a very good chance to leave the epoch of geopolitics
behind us, that we can really create a system of governance
which makes the coexistence in peace and development possible
for  all  of  humanity.  And  I  would  encourage  you  to  be
optimistic  about  it,  and  join  efforts  with  the  Schiller
Institute, because this has been our perspective for the past
40 or 50 years — in the case of my husband, 50 years — and I
think we are on the verge of seeing the realization of that
vision.

Thank you. [applause]



Ti  dage  til  G20  stormagts-
topmødet;  Fokus  på
mulighederne  for  et  nyt
paradigme
Den 19. november (EIRNS) – Der er nu ti dage indtil G20-
topmødet i Buenos Aires, som giver anledning til møder mellem
præsident Donald Trump og præsident Xi Jinping og mellem Trump
og præsident Vladimir Putin og andre topartsmøder, der kan
skabe  kritisk  momentum  frem  mod  etableringen  af  et  nyt
verdensomspændende kreditsystem, der favoriserer investeringer
i udvikling – et »Nyt Bretton Woods« – som vil være en del af
»Det Nye Paradigme.« Til stede blandt G20-landene vil være
ledere fra de fire stormagtsnationer – USA, Kina, Rusland og
Indien.  Disse  kan,  som  statsmanden  Lyndon  LaRouche  har
påpeget, give ophav til  forandringer i globale anliggender,
der i øjeblikket er bydende nødvendige.
Samtidig  er  udfordringen  at  standse  angrebene  mod  dette
udviklingspotentiale, der kommer fra dem, der er faldet i en
ny  »Thucydids  Fælde«.  Disse  politiske  kræfter  og  figurer
hævder, at Kina og Bælte og Vej Initiativet er en trussel mod
den gamle orden ledt an af London og Wall Street, og de
støtter geopolitiske konfrontationsstrategier så vidt, at de
er villige til at risikere krig.

Se på angrebene mod Kina og BRI i Europa. EU presser på for at
etablere et nyt revisionsorgan til at inspicere og afskrække
økonomiske investeringer fra Kina i Europa. På den militære
front  har  Frankrigs  præsident  Emmanuel  Macron
vrangforestillinger om at skabe en ny europæisk hær for at
forsvare sig mod Kina og Rusland. Han og den tyske kansler
Angela Merkel talte atter om dette ved en mindehøjtidelighed
for Første Verdenskrig i Berlin i dag.
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I Stillehavsregionen fremførte USA’s vicepræsident Mike Pence
en  næsten  uafbrudt  fordømmelse  af  Kina  og  BRI,  idet  han
desværre repræsenterede USA til Asean- (14.-15. november) og
Apec- (15.-18. november) topmøderne i Singapore og Papua Ny
Guinea. I hans taler på konferencer og til journalister sagde
Pence,  at  »autoritære«  Kina  lokker  nationer  til  ringe
projekter  og  gældsfælder.  Han  latterliggjorde  BRI  som  »et
trangt  bælte  og  en  ensrettet  vej.«  Pences  modsvar  er  den
uformelle geopolitiske blok med navnet »Quadrilateral Security
Dialogue«  også  kendt  som  »Quad«,  der  består  af  USA,
Australien, Japan og Indien, som han mener skal lede vejen i
regionen omkring Stillehavet og Det Indiske Ocean.

Ikke underligt, at Apec-topmødet for første gang i 29 år ikke
kunne  udstede  en  fælles  officiel  meddelelse.  Formuleringen
blev  offer  for  den  kløft,  Pence  åbnede  mod  Kina.  Faktisk
meddelte  Pence  under  Apec-topmødet,  at  en  ny  trilateral
infrastrukturfond, der er blevet oprettet af USA, Australien
og Japan og har til formål at modvirke Kina i det sydlige
Stillehav, nu er gjort operationel. Han meddelte også, at USA
ville  samarbejde  med  Australien  i  sin  udvikling  af  en
militærbase på øen Manus, der ejes af Papua Ny Guinea. Denne
skal føjes til en amerikansk kæde af baser, fra Manus til
Guam, videre til Japan og endelig til Hawaii.

Ligeledes var Pence provokerende over for Ruslands præsident
Vladimir Putin. Pences indledende bemærkninger til ham i en
uformel  udveksling  på  sidelinjen  af  en  Asean-session  14.
november var: »Hvorfor fortsætter Rusland med at blande sig i
amerikanske valg?« Kreml-talsmand Dmitry Peskov sagde i går:
»Amerikanerne gentager konstant indblandingen i valg som et
mantra.«

I går afviste Trump selv tanken om, at der var et samarbejde
mellem Rusland og hans kampagne for at blande sig i valget.
»Der var intet samarbejde, det er svindel.« Han fordømte disse
angreb mod sig i et langt interview den 18. november med Fox
News’ kommentator Chris Wallace. Trump forsvarede sin »evne



til at kæmpe tilbage« imod sådanne angreb. Han ønsker »sejr
til USA.«

Forberedelserne til Trumps aktiviteter ved G20-topmødet er på
vej  trods  Pences  uredelige  embedsførelse.  I  Moskva  sagde
Peskov, at der foregår seriøse forberedelser til det andet
møde mellem Trump og Putin. Peskov rapporterede, at hvad Putin
svarede på Pences uhøflige spørgsmål var, at de emner, han ser
frem til at diskutere med Trump, omfatter INF, Syrien, Iran og
Ukraine.

For  Xi-Trump-forhandlingerne  er  der  rapporter  om,  at
arbejdsgrupper  på  hver  side  under  ledelse  af  hhv.
vicepræsident  Liu  He  og  finansminister  Steven  Mnuchin  vil
konferere  i  Buenos  Aires,  ikke  i  Washington,  D.C.  som
oprindeligt planlagt. På denne måde kan de få mere effektive
input til mødet mellem de to ledere. Ser vi mod det nye år og
den nye æra, sagde Xi Jinping på Apec, at »menneskeheden står
ved en korsvej.« Der er en »udviklings-tendens« på vej, som vi
skal følge. Han bekendtgjorde vigtigheden af det andet »Bælte
og Vej Forum for Internationalt Samarbejde« i april 2019.

Mobilisering  for  et  Fire-
Magts »Bretton Woods« System
Den 12. november (EIRNS) – Amerikanske demokrater, herunder
nyvalgte demokratiske repræsentanter, har nu valget foran dem,
enten at føre korstog mod præsident Donald Trump for at drive
ham ud af embedet for enhver pris – og fremmedgøre vælgerne og
splitte deres parti i processen – eller fremlægge en dagsorden
for økonomisk udvikling og arbejde sammen med ham om det.
Republikanerne,  som  præsidenten  førte  gennem  et  vanskeligt
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midtvejsvalg med en succes, de ikke selv havde fortjent, skal
afslutte deres Churchill-lignende krigsfantasier. De er nødt
til  at  støtte  ham  i  hans  forsøg  på  at  få  gennemført  de
»handler«, som han ønsker med Rusland og Korea for fred, Kina
for økonomisk vækst, handel med Japan osv.

Hvilke slags »handler« skal gennemføres? Kina har lige vist et
glimrende  eksempel.  Landet  har  indgået  en  aftale  om  at
finansiere og hjælpe med at skabe et stort udviklingscenter
for magnettog på Filippinerne. Med andre ord planlægger Kina
at overdrage et center for kombineret forskning, udvikling,
uddannelse og produktion – ikke af gamle tekstiler, ikke af
dele til smarttelefoner, men af på verdensplan banebrydende
transportteknologi.  I  bund  og  grund  vil  de  i  fællesskab
udvikle  denne  fantastiske  nye  magnetbane-teknologi  med
Filippinerne. Hvis Kina skaber kredit til dette, er det slet
ikke vigtigt, om Filippinerne betaler den tilbage; »afkastet«
vil for Kina være, at landets togindustri på stor skala vil
blive opgraderet fra almindelige højhastighedstog til maglev.
Det  er  denne  slags  »handler«,  der  både  kan  genoplive
industrien  i  industrilande  –  som  f.eks.  USA  –  og  bygge
produktiv industri i udviklingslande.

Præsident Franklin Roosevelt forstod denne form for »handel«
meget nøjagtigt. Han introducerede »Lend-Lease« i 1940 ved at
bruge den berømte metafor om at låne din vandslange til din
nabo, hvis hus står i flammer. FDR sagde: Glem penge; det er
ligegyldigt, om Storbritannien eller Rusland betaler Amerika
tilbage for nye skibe og fly under Lend-Lease; vi opbygger den
amerikanske  økonomi,  demokratiets  arsenal.  Og  FDR’s  store
infrastrukturprojekter som »Tennessee Valley Authority« (TVA),
Hoover-dæmningen  og  Bonneville-dæmningerne  havde  allerede
opbygget  så  megen  ny  elektrisk  kraft,  at  USA  kunne  være
demokratiets arsenal og tilvejebringe en høj levestandard på
samme tid.

Og Roosevelt fortsatte de samme »handler« efter krigen, og
efter  hans  død,  ved  i  1944  at  lancere  Bretton  Woods



valutasystemet for at skabe kredit til infrastrukturprojekter
og  eksport  af  kapitalgoder  til  udviklingslande.  Et  »Nyt
Bretton Woods« er den rigtig store »handel«, USA kunne lave
gennem  topmøder  med  Kinas  præsident  Xi  Jinping,  Ruslands
Vladimir Putin, Indiens premierminister Narendra Modi – og
måske  Japans  premierminister  Shinzo  Abe.  Disse  magter  kan
oprette et »Nyt Bretton Woods« og en udviklingsbank til at
skabe de mange billioner i kredit, der faktisk kræves for at
finansiere  store  projekter  af  højteknologisk  økonomisk
infrastruktur, herunder i USA.

Schiller Instituttets præsident Helga Zepp-LaRouche, der har
appelleret direkte til lederne af de første fire stormagter om
at  iværksætte  et  sådant  kredit-  og  udviklingssystem,  har
opfordret til en offentlig mobilisering for det nu. USA skal
tage teten, og den amerikanske præsident vil enten være fri
til  at  håndtere  disse  beføjelser,  eller  bundet  af
»rigsretssagsmænd«;  stråmænd  for  den  britiske
efterretningstjeneste og dens »liberale imperialistiske« sam-
tænkere.
Et »Nyt Bretton Woods« er således lige så vigtigt for fred som
for produktivitet. Som en observatør bemærkede på Veteranernes
Dag, der ærer de døde fra krigen, »stop med at lave så mange
af dem.« Se hellere deres børnebørn skabe ting, de kun kunne
have forestillet sig.

Der bliver ingen tværpolitisk
bro  angående
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infrastrukturlovgivning,
med mindre vi lærer at bygge
broer!
Den 11. november (EIRNS) – EIR magasinet skriver i denne uges
leder med titlen »Det amerikanske folk ønsker en økonomi«: »En
første gennemgang af valgresultaterne viser, at det vigtigste
ikke var skiftet i styringen af Repræsentanternes Hus, som var
forudset,  men  at  amerikanerne  kræver  en  fuldt  udarbejdet
økonomisk genopbygnins- og vækstpolitik. […] Dette indikerer
også, at vælgerne insisterer på, at de demokratiske lovgivere
opfylder deres forpligtelse til at regere landet sammen med
den valgte præsident og ikke bruger al deres tid på at lække
løgne om ham til pressen. Alt tyder på, at præsident Trump vil
fremføre samme sag og være helt åben overfor samarbejde med
demokrater omkring spørgsmål, som de er enige om – mestendels
økonomiske spørgsmål.«

Præsident Trump gjorde det klart dagen efter valget, og den
sandsynlige  taler  for  Repræsentanternes  Hus  Nancy  Pelosi
bekræftede  det:  Nøglen  til  tværpolitisk  samarbejde  er
lovgivning til finansiering og opbygning af ny, grundlæggende
økonomisk infrastruktur. De fleste amerikanere støtter det –
ja kræver det. Demokratiske »radikale«, som kun ønsker en
rigsretssag eller endeløse undersøgelser mod præsidenten, er
sabotører.  Republikanske  »radikale«,  der  modsætter  sig  al
finansiering af offentlig kredit, bør sættes ud af spillet,
netop som Trump beskrev det den 7. november.
Men  for  at  opbygge  denne  tværpolitiske  bro  for
lovgivningsmæssige tiltag skal USA træne den praksis at bygge
virkelige, nye broer – og højhastighedstog og nye kraftværker
og energiteknologier, nye vandveje og havne og nye kraftige
løfte-raketter til rumfart…

I en klumme i denne uge var rep. John Delaney fra Maryland, en
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af demokraterne med et forslag om en infrastrukturbank, spændt
over  Kinas  nye  Hong  Kong-Zhuhai-Macao  næsten  55  kilometer
lange  brotunnelsystem  over  Zhujiang-flodens  munding,  bygget
med  120  års  levetid!  »Og  vi  bygger  ikke  noget!«  begræd
Delaney.
Han havde ret. USA kan ikke få undergrundsbaner eller metrotog
til at krydse en by eller en flod uden at bryde ned eller
afspore. USA har ingen højhastighedstog. USA kan ikke bygge
atomkraftværker, og hver eneste amerikaner får nu mindre el-
kraft hvert år. USA kan ikke sende astronauter i omløb om
jorden og bringe dem sikkert tilbage; NASA har ikke engang en
aktiv  plan  mere  til  at  bygge  løfteraketter  for  at  sætte
amerikanerne tilbage på månens overflade.
Dette skyldes ikke, at USA ikke har haft gode ingeniører eller
forskere;  men  at  USA’s  folkevalgte  repræsentanter  siden
Vietnamkrigen  og  den  britiske  ødelæggelse  af  præsident
Franklin  Roosevelts  Bretton  Woods-valutasystem  ikke  har
stillet kredit til rådighed for nogen stor infrastrukturel
eller industriel indsats, medmindre det drejede sig om et
hangarskib, en bombemaskine eller en ny tank.

I  dag  når  selv  de  mest  seriøse  demokrater,  der  er  mest
engagerede i, hvad rep. Peter DeFazio (D-OR) kalder »reel
finansiering af reel infrastruktur«, langt fra den Amerikanske
Sammenslutning af Civile Ingeniørers regning på 4-5 milliarder
dollars  for  at  opretholde  og  udskifte  den  grundlæggende
infrastruktur, der kommer i årene fremover. De taler om at
finansiere  muldvarpeskud  sammenlignet  med  de  bjerge  af  ny
banebrydende højteknologisk infrastruktur, der bliver mestret
af Kina, Japan og Rusland – med atomkraft – og Indien med
rumteknologi.
USA  skal  bygge  de  mest  avancerede  og  vigtige  projekter  i
verden  –  Kra-kanalen  for  at  forbinde  Stillehavet  og  det
Indiske Ocean; Transaqua-projektet for at genoprette Tchad-
Søen og for at redde Afrika syd for Sahara fra at blive en
ørken; atomar afsaltning for at stoppe ørkendannelse af USA’s
eget  vesten;  Et  brotunnelsystem  over  Beringstrædet  for  at



forbinde Nordamerikas transportsystem til Eurasien. Hvor på
jorden USA bygger gør ingen forskel; Det vil genopbygge USA’s
økonomis industrielle og teknologiske muskler.

Dette kan gøres, men kun ved at samarbejde med de fremmeste
øvrige industri- og infrastrukturlande. Lyndon LaRouche har
skitseret det siden århundredeskiftet: Et nyt Bretton Woods;
en fire-magts aftale med Kina, Rusland og Indien, der åbner op
for andre industrielle kræfter som Japan, for at skabe kredit
på  en  skala  af  mange  billioner  dollars  til
infrastrukturprojekter,  der  vil  forandre  økonomier,
menneskelig produktivitet og levestandarder. På grund af den
amerikanske  dollars  uformelle,  men  internationale  reserve
status, kræver dette Nye Bretton Woods kredit system frem for
alt USA’s deltagelse.

Fra arkivet: Vitus Bering og
rejsen til Amerika
af Tom Gillesberg

Denne danske resumé (nedenfor) er et redigeret sammendrag af
en  artikel  »Vitus  Bering  and  the  Rediscovery  of  America«
(nedenfor), der blev skrevet som et bidrag til et festskrift
for Lyndon LaRouche i anledning af hans 85 års fødselsdag den
8. september 2007.

Med bygningen af en magnettogforbindelse mellem København og
Århus  over  Kattegat,  som  den  første  del  af  et  dansk
magnettognet, bryder vi med opfattelsen om Danmark som et
lille land, der blot kan følge i de større landes fodspor. I
stedet  er  det  os,  der  går  foran  og  gør  et  afgørende
teknologisk kvantespring muligt. Med bygningen af et dansk
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magnettognet revolutionerer vi ikke blot den danske økonomi, i
og  med  at  hele  Danmark  bliver  til  et  sammenhængende
lokalområde, men vi sætter også en ny standard, som vil betyde
magnettog i hele Europa. Med det russiske initiativ til at
bygge en tunnelforbindelse under Beringstrædet, vil vi med
tiden kunne tage magnettoget hele vejen fra Aalborg til Los
Angeles.

Det er et af historiens smukke sammenfald, at Danmark har fået
mulighed for at spille denne historiske rolle netop nu, for
derigennem går vi faktisk i fodsporene af den berømte danske
skibsfører og opdagelsesrejsende Vitus Bering, der gennem sit
modige lederskab ud i det ukendte genopdagede Amerika og lagde
navn til Beringstrædet…. Læs mere:

Dansk resumé: Klik her.

English, full article: Click her.

Helga Zepp-LaRouches tale på
konference i Moskva om Kina:
Et  fællesskab  med  fælles
fremtid for menneskeheden:
Kinas  strategiske  perspektiv
indtil 2050
Det  Russiske  Videnskabsakademis  Institut  for  Fjernøstlige
Studier
Akademisk Råd for Omfattende Studier af det moderne Kina

http://www.schillerinstitut.dk/ka4/bering.html
http://www.schillerinstitut.dk/vitus_bering.pdf
https://schillerinstitut.dk/si/2018/10/helga-zepp-larouche-holder-tale-paa-konference-i-moskva/
https://schillerinstitut.dk/si/2018/10/helga-zepp-larouche-holder-tale-paa-konference-i-moskva/
https://schillerinstitut.dk/si/2018/10/helga-zepp-larouche-holder-tale-paa-konference-i-moskva/
https://schillerinstitut.dk/si/2018/10/helga-zepp-larouche-holder-tale-paa-konference-i-moskva/
https://schillerinstitut.dk/si/2018/10/helga-zepp-larouche-holder-tale-paa-konference-i-moskva/
https://schillerinstitut.dk/si/2018/10/helga-zepp-larouche-holder-tale-paa-konference-i-moskva/


23. internationale akademiske konference:  

“Kina,  kinesisk  civilisation  og  verden:  Fortid,  Nutid  og
Fremtid” 

Moskva, 24.-25. oktober, 2018 

Helga Zepp-LaRouches tale

“Et fællesskab med fælles fremtid for menneskeheden: – Kinas
strategiske perspektiv indtil 2050” 

Det store spørgsmål, som burde optage alle tænkende mennesker
på  denne  planet,  er  i  det  væsentlige  det  samme  som  blev
diskuteret  intensivt  i  den  unge  amerikanske  republik,  som
rapporteret i “de Føderalistiske Papirer”: Er det menneskelige
samfund i stand til en effektiv form for selvstyre? Men denne
gang er det ikke et spørgsmål om en nation, det vedrører hele
menneskeheden: Behovet for et nyt paradigme i verdensordenen. 

Spændinger i en verden plaget af adskillige kriser ser ud til
at styre mod en kulmination: faren for et nyt, denne gang
systemisk  finansielt  nedbrud  i  det  transatlantiske
finanssystem, en hidtil uset polarisering i USA omkring det
igangværende  kupforsøg  mod  landets  præsident,  operationer
under falske flag, Goebbels-lignende bedrageriske operationer
mod hele befolkningsgrupper, narkoepidemier, der er en ny form
for opiumskrige, den globale migrationskrise, terrorisme og
nazisme,  en  øgning  af  de  centrifugale  kræfter  i  EU,
genopblomstringen  af  aggressive,  geopolitisk  motiverede
bestræbelser  på  at  forsvare  en  orden,  som  ikke  længere
eksisterer – bare for at nævne nogle af udfordringerne. Verden
er i uorden. 

I lyset af en sådan kompliceret og tilsyneladende fuldstændig
splittet verden, hvor realistisk er så det perspektiv, der
blev fremlagt på Kinas Kommunistiske Partis 19. partikongres
af den kinesiske præsident Xi Jinping, hvor han satte Kinas
mål  til  inden  år  2050  at  blive  et  “stærkt,  demokratisk,



kulturelt avanceret, harmonisk, og smukt ‘fuldt moderniseret
land'”, og endda omtalte nogle aspekter af skabelsen af en
“smuk verden” hvor alle nationer kan deltage? Hvis man ser på
de  kriser  og  udfordringer,  der  er  anført  ovenfor,  som
uafhængige  individuelle  problemer,  ender  man  i  en  “dårlig
uendelighed”, hvor løsningen for mange af disse virker umulig.
Men hvis man erkender, at alle disse problemer har fælles
ophav, idet de er afledt af det gamle paradigme, af en epoke
der går under, kan man finde løsningen ved at blive informeret
om principperne for den nye epoke. 

Der  er  to  emner,  der  sætter  dagsordenen  for  den  nærmeste
fremtid, som vil skabe helt forskellige udfald for fremtiden.
Den første vedrører den nuværende kamp, som udkæmpes på dette
tidspunkt i USA, hvor kupforsøget mod præsident Trump enten
vil lykkes, og han vil blive drevet fra embedet på den ene
eller anden måde, eller, hvis det aftalte spil mellem cheferne
for  Obama-administrationens  efterretningstjenester  og
briternes  efterretnings-tjenester  GCHQ  og  MI6  om
iscenesættelsen af “Russiagate” mod Trump for at forhindre ham
i at realisere sin intention om at lede forholdet mellem USA
og Rusland på et godt grundlag, vil føre til en strafferetlig
forfølgelse af bagmændene. Hvis demokraterne vinder Repræsen-
tanternes Hus i midtvejsvalget, vil de forsøge at begrave den
igangværende  undersøgelse  i  Kongressen  og
konfrontationspolitikken, som vi har set i sanktionerne mod
Rusland  og  handelskrigen  mod  Kina  og  vicepræsident  Pences
nylige tale, vil omgående eskalere. Hvis Trump kan konsolidere
sin position, på trods af de mange høgeagtige ytringer der
kommer fra USA nu, er det muligt, at han, i anden halvdel af
sin første periode, vil være i stand til at forbedre forholdet
til Rusland og vende tilbage til sin oprindelige positive
holdning til Kina. 

Den anden relaterede mulighed for ændring er et perspektiv,
hvormed “Thucydids fælde” kan overvindes, den tilsyneladende
konflikt mellem den magt, som dominerer verden indtil nu, USA,



og den opstigende magt, Kina, ved at definere en løsning, der
går langt ud over den bilaterale situation for de to, og som
adresserer  eksistentielle  farer  for  samtlige  nationer  og
dermed en forskydning af niveauet af diskussion og tænkning
til et højere niveau. 

Hvad min mand, Lyndon LaRouche, allerede har foreslået for
mange år siden, er stadig gyldigt: De fire mest magtfulde
nationer i verden, USA, Rusland, Kina og Indien – støttet af
andre som Japan, Sydkorea og flere – skal på kort sigt oprette
et  nyt  Bretton  Woods  system,  for  at  undgå  potentielle
ødelæggende  konsekvenser  af  et  ukontrolleret  finansielt
sammenbrud. Dette nye internationale kreditsystem skal rette
fejlen  i  det  gamle  Bretton  Woods-system,  som  ikke  blev
realiseret sådan som præsident Franklin Delano Roosevelt havde
til hensigt, men blev ødelagt af indflydelsen fra Churchill og
Truman. Det skal garantere ubetinget suverænitet, for hver og
en, af alle nationalstater som deltager i det, og det skal
fremme deres ubegrænsede muligheder for at deltage i fordelene
af  videnskabelige  og  teknologiske  fremskridt,  til  gensidig
fordel for hver enkelt og for alle.
 

Dette  Nye  Bretton  Woods-system  skal  som  det  vigtigste
indeholde  en  dybtgående  ændring  af  de  valutamæssige,
økonomiske og politiske forhold mellem de dominerende kræfter
og de såkaldte udviklingslande. Medmindre de uligheder, som
skyldes  eftervirkningerne  af  den  moderne  kolonialisme,
gradvist  afhjælpes,  kan  der  heller  ikke  skabes  fred;  og
udfordringer så som migrationskrisen eller terrorisme kan ikke
overvindes. 

Den grundlæggende forestilling om et sådant nyt kredit- og
økonomisk system findes i princippet allerede i præsident Xi
Jinpings  Bælte  og  Vej  politik.  I  de  fem  år,  det  har
eksisteret, har det skabt en hidtil uset dynamik af håb og
optimisme blandt de cirka 100 lande, der deltager i det, og
med  de  fremskridt  det  har  haft  på  så  kort  tid,  er  det



indlysende, at målet defineret af præsident Xi Jinping, om en
“smuk  verden”  i2050  for  hele  menneskeheden  er  absolut
opnåelig.  

Det nye sæt af internationale relationer, som kræves til det
Nye Paradigme, er allerede i færd med at blive bygget. Den
stigende integration af Bælte og Vej Initiativet, Shanghai
Samarbejds Organisationen, Eurasiske Økonomiske Union og de
Globale  sydlige  organisationer  udvikler  sig  succesfuldt  og
skaber allerede helt nye strategiske alliancer til gensidig
gavn for alle, der deltager i dem. “Ånden i Den Nye Silkevej
har fænget i de fleste lande i Asien og Latinamerika, og har
for  første  gang  i  århundreder  givet  håb  til  Afrika,  som
præsident  Xi  har  kaldt  kontinentet  med  det  største
udviklingspotentiale,  og  som  præsident  Putin  har  lovet  at
‘lyse op, ved at give det atomteknologi.'” Mange taler nu om
“Afrika, det nye Kina med Afrikanske karakteristika”! Og på
trods af modvilje fra den Europæiske Union og den nuværende
regering i Berlin er der et stigende antal af mennesker i
Europa,  som  ønsker  at  blive  fuldt  integreret  i  Den  Nye
Silkevej, som 16 + 1 landene, Spanien, Portugal,
Schweiz, Holland, Belgien, men især Østrig og Italien. 

Den største og uundgåelige udfordring vil imidlertid være at
finde en løsning, som inkluderer USA. I betragtning af det
reelle niveau af militarisering af USA, både hvad angår de
væbnede  styrker  såvel  som  den  indenlandske  bevæbning  af
befolkningen, er chancen for at USA vil gå i opløsning, eller
acceptere at blive udelukket fra et alternativt verdenssystem,
lige  så  fredeligt  som  det  skete  med  Sovjetunionen,
sandsynligvis tæt på nul. Præsident Putins militære politik,
som  blev  annonceret  den  1.  marts,  vedrørende  russisk
militærvidenskab og den strategiske alliance mellem Rusland og
Kina, viser russisk og kinesisk klarhed om dette. Så hvis
Thukydids fælde skal undgås, skal der være et udkast til en
løsning, som giver USA en høj plads i verdensordenen. 

Den fælles politiske platform, der tilbydes, skal være formet



ud fra synspunktet om, hvad Nikolaus von Kues definerede som
en helt ny form for tænkning, hans berømte {“Coincidentia
oppositorum,”}.  Den  ene,  som  har  en  højere  orden  af
virkeligheden  end  de  mange.  Dette  er  allerede  implicit  i
præsident  Xi  Jinpings  opfattelse  af  menneskeheden  som  et
“Fællesskab med fælles fremtid.” 

I stedet for at nærme sig spørgsmålet om det nye sæt af
relationer blandt verdens nationer ud fra et synspunkt af at
bevare status quo vil visionen om hvorledes den menneskelige
art er modnet til voksenlivet 50 eller 100 år fra nu give et
sæt  af  konkrete  politiske  samarbejdsaftaler.  Ifølge  den
videnskabelige teori fra Vladimir Vernadsky vil Noosfæren til
den  tid  have  avanceret  sin  dominans  over  biosfæren
kvalitativt,  og  nye  generationer  af  forskere  og  klassiske
kunstnere vil kommunikere med hinanden baseret på en søgen
efter nye fysiske og kunstneriske principper. 

Som  den  tyske  raketforsker  og  rumvisionær  Krafft  Ehricke
fremlagde det, er udbygningen af infrastruktur, først i det
nærtliggende  rum,  som  en  forudsætning  for  interstellar
rumrejse, en nødvendighed for næste niveau af den menneskelige
artsudvikling.  Som  samarbejdet  på  den  Internationale
Rumstation og som Hubble-rumteleskopets øjenåbnende resultater
har
demonstreret,  ændrer  fokuset  på  menneskeheden  som  en
rumfarende art følelsen af identitet hos alle de involverede
astronauter, ingeniører og forskere. Det har også helt ændret
forestillingen om, at vi lever i et jordbundet system, hvor
modstridende  geopolitiske  interesser  skal  strides  om
begrænsede ressourcer med den idé, at menneskeheden lige er
begyndt at tage de allerførste babyskridt ind i et univers,
hvor der er anslået to billioner galakser. 

Det kinesiske rumprogram vil snart ændre spillereglerne på en
hidtil uset vis ved at lede verden til en ny videnskabelig og
industriel revolution. De igangværende Chang’e månemissioner
omfatter et ambitiøst program om at bringe helium-3 tilbage



fra  månen  som  brændstof  til  kontrolleret  fusionskraft  på
jorden. Når den menneskelige art kan styre fusionskraft, vil
vi  have  energi-  og  råmaterialesikkerhed  for  hele  den
menneskelige  art  i  al  overskuelig  fremtid.  

I samme retning går Indiens Chandrayaan-2 mission ledt an af
Indian Space Research Organization (ISRO), som vil analyse
månens overflade for spor af vand og helium-3. Præsident Trump
har erklæret, at bemandede rumrejser, tilbagevenden til månen
og missioner til Mars og “verdener langt væk” er en national
prioritet igen. Disse og relaterede missioner fra de andre
rumnationer vil ikke kun gavne de involverede lande, men hele
menneskeheden. Rumforskning vil transformere alle aspekter af
livet  på  jorden  idet  de  samme  generelle  teknologier  og
metoder, hvormed man vil skabe landsbyer på månen, kan bruges
til at skabe beboelige forhold i “ørkenområder” på jorden, som
med “Umka”, den russiske by planlagt på Aktis. Rumteknologi
vil  fuldstændigt  revolutionere  tilgangen  til  avanceret
lægehjælp alle steder på Jorden, landbruget vil drage fordel
af  mange  aspekter  af  rumforskning.  Kombinationen  af
fusionsøkonomi og månens industrialisering som det næste trin
i en ubegrænset proces af menneskehedens fortsatte mestring af
universets love vil betyde en helt ny økonomisk platform i den
forstand, der er defineret af Lyndon LaRouche. 

Hvis de mange mennesker i nød i verden – om det er som
flygtning fra fattigdom og krigens hærgen eller som tilskuer
til et samfund, der falder fra hinanden med en stigning i
vold, alkoholisme, stofmisbrug og depression, eller ethvert
andet  udtryk  for  desperation  –  kendte  til  de  umiddelbare
muligheder for et gennembrud til en ny æra for menneskeheden,
ville den nye silkevejsånd fænge an og blive et håbets fyrtårn
for alle. 

Det ordnende princip for en splittet verden i dag kan blive
grundlaget for et fælles lederskab i form af præsidenterne i
Kina, Rusland, Indien og USA. 



Schiller Instituttet deltog i
Folketingets  åbent-hus-
arrangement  under
Kulturnatten
København, d. 15. oktober 2018 (Schiller Instituttet) – I
forbindelse  med  Københavns  Kulturnat  i  fredags,  d.  12.
oktober, hvor alle institutioner holdt åbent hus, drøftede den
danske afdeling af Schiller Instituttet Den Nye Silkevej og
LaRouches  ‘fire  love’  med  mange  folketingsmedlemmer  på
Christiansborg. Som der er tradition for, gik en delegation
fra Schiller Instituttet fra det ene partilokale til det næste
med vores materialer, og søgte at engagere de tilstedeværende
politikere i diskussion om og gennemførsel af vores program. 

I år talte vi personligt med formændene for fire ud af de ni
partier, som er repræsenteret i Folketinget, og adskillige
andre  parlamentarikere,  herunder  fra  Grønland,  og
repræsentanter for det danske mindretalsparti i Tyskland samt
det tyske mindretal i Danmark. Ved aftenens afslutning havde
vi talt med medlemmer fra de fleste af partierne. 

En partiformand hilste os med ordene: “I er så vedholdende. I
er her hvert år!” Vi er velkendte for alle medlemmerne, fordi
vi sender vores trykte nyhedsbrev til dem hver måned og vores
digitale nyhedsbrev en eller to gange om ugen pr. e-mail. 

I kølvandet på den kæmpestore hvidvaskningsskandale vedrørende
den systemiske Danske Bank, var behovet for en Glass/Steagall-
bankopdeling – som den første af LaRouches fire love – et
ledende diskussionspunkt. Et socialdemokratisk medlem mødte os
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med:  “Hvordan  går  det  med  jeres  Glass/Steagall-kampagne?”
Flere partier går ind for en bankopdeling, og diskussioner med
dem var, hvad er nødvendige for at få det vedtaget. 

En  anden  vigtig  diskussion  var  behovet  for  at  imødekomme
flygtninge-udfordringen  ved  at  tilslutte  sig  Kinas
bestræbelser  på  at  bringe  Den  Nye  Silkevej  til  Afrika  og
Sydvestasien.  Dette  blev  især  drøftet  med  både  det
indvandrings-venlige  Radikale  Venstre  og  det  indvandrings-
fjendtlige  Dansk  Folkeparti.  Der  var  også  specielle
diskussioner:  Spørgsmålet  om  kinesiske
infrastrukturinvesteringer  i  Grønland  blev  drøftet  med  et
medlem  fra  Grønland,  hvis  parti  imidlertid  modsætter  sig
dette. 

Den  danske  hjælp  til  Friedrich  Schiller  blev  drøftet  med
vicepræsidenten for foreningen af Tyske Mindretal i Danmark,
der ikke kendte til dette forhold, og som også fik vores
program. 

Vi udleverede trykte kopier af vores tre sidste nyhedsbreve
til dem, der ikke allerede havde læst dem. 

Her er nogle billeder fra aftenen.
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Sydslesvigsk Vælgerforening, Det danske mindretal



i Tyskland
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i Tyskland



Grønland, Inuit Ataqatigiit



Grønland, Inuit Ataqatigiit
Der er ingen billeder af vores diskussioner med Enhedslisten
og det tyske mindretal i Danmark.

Schiller Instituttet i Folketingssalen

Schiller Instituttet i Folketingssalen



Bælte  og  Vej-’styregruppe’
for Sverige lanceret.
D.1.  oktober  2018  (EIRNS)  –  Den  28.  september  blev  den
nystiftede  ‘Belt  &  Road  Initiative  Executive  Group’  for
Sverige  (BRIX)  lanceret  under  det  prominente  ‘Kina-Sverige
Business Forum’, der blev afholdt i Grand Hotel i den svenske
hovedstad Stockholm. I år fokuserede Business Forum på Bælte
og Vej-Initiativet.

Ordstyrer Hussein Askary åbnede arrangementet ved at citere
det kinesiske ordsprog: “Hvis du vil være rig, så byg først en
vej.” Som formand for BRIX, bød Ulf Sandmark velkommen til de
over hundrede deltagere, og forklarede formålene for BRIX.
Ambassadør for Folkerepublikken Kina, Mr. Gui Congyou gav en
entusiastisk åbningstale til forummet, og bød oprettelsen af
BRIX velkommen.

Myndighederne og medierne i Sverige har hidtil været uvidende
om Bælte & Vej-Initiativet. B & R Business Forum leverede den
nødvendige indsigt for at ændre på dette. BRIX, foreningen der
blev lanceret på dette forum, vil fremme en åben dialog og
større bevidsthed om Bælte & Vej-Initiativet (BVI) og dets
fordele for Sverige.

Et vigtigt punkt vedrørende BVI er, at det ikke kun handler om
forbindelser  til  Kina,  men  er  et  initiativ  til  at  fremme
global sammenhængskraft. Alle nationer i verden inviteres til
at deltage i BVI på deres egne vilkår. Den første taler,
Stephen  Brawer,  næstformand  for  BRIX,  pegede  på  et
verdenskort,  hvor  alle  kontinenter  vil  blive  forbundet  i
fremtiden, selv med forbindelser ud til Australien. Han pegede
på Forum for Kina-Afrika samarbejde (FOCAC) i Beijing d. 3.-4.
september, hvor 53 afrikanske nationer koblede sig på BVI for
at  opfylde  den  Afrikanske  Unions  Agenda  2063  for  et
verdensomspændende moderne infrastrukturnetværk, der vil gøre
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en ende på fattigdommen på kontinentet.

BVI bør ikke kun ses som et “praktisk” transportsystem for
handel,  understregede  Kitty  Smyth  i  den  efterfølgende
præsentation.  Fru  Smyth,  en  britisk  strategi-  og  PR-
seniorrådgiver  for  kinesisk-europæiske
forretningsforbindelser, understregede, at BVI, siden det blev
lanceret  af  præsident  Xi  Jinping  i  2013,  også  har  en
filosofisk dimension med at fremme harmoni: “At fremme en ny
type  af  internationale  forbindelser”  og  “at  skabe
partnerskaber  med  dialog  uden  konfrontation,  og  venskab
snarere end alliance.” Hun rådede Sverige til at etablere
faste kontorer, der er i stand til at udvikle det langsigtede
Bælte og Vej-samarbejde med Kina, præcist som Storbritannien
også  har  gjort,  med  et  kontor  for  BVI-banken  AIIB,  et
regionalt  samarbejde  kaldet  ‘Northern  Powerhouse’,  den
parlamentariske gruppe og regeringens faste udsending til BVI.

De typiske misforståelser om BVI i svenske virksomhedskredse
blev dissekeret af Ali Faramandeh, formand for CSBC. BVI er
meget, meget mere end kinesisk produktion af svenske varer.
Den nye Silkevej er heller ikke noget, som befinder sig langt
borte, som mange i det nordlige hjørne af Europa ellers tror.
Blandt de 70 medlemsstater i BVI, er der også naboer i Europa,
som  allerede  er  ved  at  opbygge  deres  del  af  det  globale
forbindelses-netværk, projekter, hvor svenske virksomheder kan
deltage med det samme.

At  arbejde  sammen  med  Kina  er  udfordrende  for  den  gamle
verden, forklarede Ying Wu – en tidligere ingeniørstuderende i
Stockholm, som nu er direktør for SinceUs – i den afsluttende
præsentation  på  forummet.  Hun  trak  mange  indsigtsfulde  og
humoristiske eksempler på problemer frem, som hun er stødt på
i forbindelse med at hjælpe svenske forretningsklienter med at
komme  ind  og  udvide  sig  på  det  kinesiske  marked  med  437
millioner  shoppere  på  e-handel.  Hun  præsenterede  et
”skoleeksempel” med det svenske varemærke Airnum, som hun har
hjulpet med at udvikle sig fra et ukendt ‘brand’ til det bedst



sælgende mærke i løbet af et år.

Det er vigtigt at gøre disse muligheder for små og mellemstore
virksomheder (SMV’er) velkendte som bedste praksis; for at
fremme forståelsen i Sverige af betydningen af BVI, og de
muligheder som det åbner for innovative virksomheder i mange
lande verden over.

Den  nye  sammenslutning,  BRIX,  udspringer  af  succesen  med
seminaret  om  BVI  d.  30.  maj,  arrangeret  af  Schiller
Instituttet  sammen  med  CSBC,  ambassadørerne  i  Kina  og
Pakistan,  såvel  som  Chargé  d’affaires  i  Sydafrika.  Efter
succesen med dette seminar, besluttede arrangørerne og nogle
af  deltagerne,  herunder  svenske  iværksættere,  at  danne  en
aktionsgruppe til fremme af BVI i Sverige. Flere rapporter og
informationer er på vej.

 

NYHEDSORIENTERING  SEPTEMBER-
OKTOBER 2018:
Et  nyt  paradigme  for
udvikling//
Opdel Danske Bank
Indeholder:  “Afslutningen  på  kolonialismen:  En  ny  fælles
fremtid for menneskeheden”, Helga Zepp-LaRouches hovedtale ved
Schiller Instituttets konference i New York: ”Hen imod en
fire-magt-aftale for et ’Nyt Paradigme’ for udvikling” den 13.
september, 2018.
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Opdel  Danske  Bank:  “Hvorfor  en  Glass/Steagall-bankopdeling
ville løse finanskrisen og ødelægge Wall Street og ‘City of
London'” af Tom Gillesberg.

Download (PDF, Unknown)

Et  historisk  øjeblik:  Kina-
Afrika  –  ’Et
interessefællesskab  for  hele
menneskeheden’
Forhandlingerne i dag på topmødet i Forum for Kina-Afrika
Samarbejde (FOCAC) i Beijing markerer alle tiders historiske
forandring for menneskeheden. Den århundrede lange æra med
kolonisering under det Britiske Imperium – eller under hvilken
som  helst  forklædning  det  er  blevet  begået  i  –  er  nu
overstået. Dette var den underforståede præmis for præsident
Xi  Jinping  i  hans  hovedtale,  og  i  kommentarer  fra  hans
medtalere  –  alle  institutionelle  ledere:  Præsident  Cyril
Ramaphosa, Sydafrika, BRICS; Præsident Paul Kagame fra Rwanda,
nuværende formandskab for Den Afrikanske Union (AU); Antonio
Guterres, generalsekretær for De Forenede Nationer; og Moussa
Faki  Mahamat,  formand  for  AU-Kommissionen.  AU-Kommissionens
formand Faki meddelte, at Den Afrikanske Union vil åbne et
permanent repræsentationskontor i Beijing under hans besøg.

Selv  den  dramatiske  visuelle  opsætning  af  panelet  for  Xi
understregede  betydningen  af  arrangementet.  Stats-  og
regeringscheferne  for  53  afrikanske  nationer  befandt  sig
siddende på scenen bag talerstolen, vendt udad mod tusindvis
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af  tilhørere.  “De  afrikanske  lederes  selvtillid  er  nu  på
verdensscenen”,  observerede  Schiller  Instituttets  præsident
Helga Zepp-LaRouche i dag. I samarbejde med Kina, “vil Afrika
vil være et kraftcenter for fremtiden.”

Præsident  Xi  Jinping  annoncerede  specifikke  planer  og
engagementer  for  fælles  samarbejde,  og  talte  i  magtfulde
vendinger om den ånd, der er involveret. Han sagde, at Kina og
Afrika sammen vil “gå imod velstand. “Vi vil “tænke med ét
sind og arbejde med ét hjerte.”

Det skal særligt bemærkes, at Xi også understregede, at Kina
er klar til at arbejde med andre som internationale partnere.
Han  sagde,  at  Kina  og  Afrika  vil  sætte  et  eksempel  og
“præsentere  et  interessefællesskab  for  hele  menneskeheden.”
Han understregede dette metaforisk ved at sige: “Enhver, der
isolerer sig selv på en øde ø, har ingen fremtid.” Og også:
“Enhver har i sig selv en lille smule af andre.”

FN’s generalsekretær Guterres kaldte FOCAC-mødet et “historisk
øjeblik”. Han understregede i sin tale, hvordan samarbejdet
mellem Kina og Afrika, og Bælt- og Vejinitiativet nu i sagens
natur er involveret i FN’s Agenda 2030 (globalt mål om at
bekæmpe  fattigdom)  samt  i  AU  Agenda  2063  (det  50-årige
kontinentale  udviklingsperspektiv  offentliggjort  af  AU  i
2013,og som markerer 100-året for OAU-charteret i 1963).

Xi annoncerede en liste med otte handlingspunkter for Kina-
Afrika  samarbejde  i  2019-2021  (tre  år  har  været  FOCAC’s
tidscyklus siden grundlæggelsen i 2000). Kina er forpligtet
til 60 milliarder dollar i finansiering over den periode, for
hvilken Xi gav en udspecificering i form af hvor meget der vil
være private investeringer, offentlige tilskud og lån mv.

Der forventes at komme mere frem om specifikke programmer. For
eksempel er der rygter om, at Transaqua kan være på dagsorden
for et af FOCAC-møderne. Disse drøftelser i FOCAC sætter fokus
på projekter i Schiller Instituttets rapport, der blev udgivet



for mindre end et år siden, “Udvidelsen af Den Nye Silkevej
til Vestasien og Afrika,” af Hussein Askary og Jason Ross.
Denne rapport er en uundværlig køreplan for hvad der sker i
Afrika;  og  den  nye  Schiller  Institut-rapport:  “En  fælles
fremtid  for  menneskeheden”,  bind.  II  af  Den  Nye  Silkevej
bliver til Verdens-Landbroen” giver verdensbilledet.

En ubehagelig ajourføring er, at en bestemt løgn er blevet
gentaget konstant i medier og akademiske kredse imod Kina og
FOCAC-udviklingsperspektivet fra kilder i Wall Street/City of
London. Løgnen hævder, at Kina presser sårbare nationer til at
gå i gældsfælden. Dette bedrag bliver manet i jorden i en ny
artikel af de samme to forfattere, Askary og Ross, med titlen:
“Hvorfor  anklager  mod  Kina  for  ‘gælds-diplomati’  er  et
fupnummer”.  Den  er  tilgængeligt  på  SchillerInstitute.com  i
denne uge; og vil blive udsendt af {EIR} i udgaven d. 7.
september.

Andre begivenheder i dag, med fokus på Argentina, peger på den
presserende nødvendighed af at handle på det princip, som
FOCAC står for, nemlig at presse på med en global dialog
mellem  stormagter  for  et  Nyt  Bretton  Woods-system  til  at
iværksætte  udvikling,  og  komme  ud  af  fælden  på  Wall
Street/City of Londons faldefærdige, døende monetære system.
Præsidenten og finansministeren i Argentina gik på tv for at
annoncere  pludselige,  drastiske  nedskæringer  i
regeringsfunktioner,  pensioner,  løn  og  arbejdsvilkår,  i  en
nyttesløs udstilling af eftergivenhed overfor IMF’s og Wall
Streets betingelser, i håb om bistand mens landet drukner i
kaos.

Dette  peger  på,  hvad  der  virkelig  står  på  spil  i  det
amerikanske midtvejsvalg; i LaRouchePAC’s intervention med en
“Kampagne for at vinde fremtiden.”



Helga  Zepp-LaRouche:  I
samarbejde  med  Kina  vil
Afrika  blive  fremtidens
kraftcenter
Schiller Instituttets Ugentlige Nye Paradigme Webcast

med Helga Zepp-LaRouche den 6. september 2018

Klik her for at se videoen.

Med åbningen af forummet for Kina-Afrika Samarbejde (FOCAC)
denne uge i Beijing, bliver dem med mod og fantasi tilbudt et
glimt af menneskehedens fremtid. I nærværelse af 53 afrikanske
statsoverhoveder  fremlagde  Kinas  præsident  Xi  Jinping  en
strategi for deres nationer, til at foretage et spring ind i
fremtiden;  en  strategi  for  at  realisere  et  “samfund  med
interessefællesskab for hele menneskeheden” gennem deltagelse
i de videnskabelige og teknologiske gennembrud i forbindelse
med Bælt- og Vejinitiativet.

Kina og Afrika, sagde han, vil “sammen gå imod velstand” og
“vil tænke med ét sind og arbejde med ét hjerte.” I den
forbindelse lovede han 60 milliarder dollars til finansiering
af udviklingsprojekter i løbet af de næste tre år, mens han
sagde,  at  deltagelse  i  disse  projekter  er  åben  for  alle
nationer, der ønsker at deltage.

Sammenlign dette med den ynkelige tilstand for økonomien i de
nationer, der er fanget af den gæld, som pålægges dem af det
for nuværende bankerotte transatlantiske finanssystem. En ny
gældskrise for de fremvoksende lande er her allerede, men også
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for  såkaldt  udviklede  lande,  da  de  såkaldte  finansielle
innovationer i de sidste årtier ikke er andet end producenter
af værdiløst, spekulativt papir, der forfalder på ubetalelige
niveauer.

Kinas dristige initiativer henvender sig til dem i USA og
Europa, der ønsker at være en del af denne positive fremtid,
men de må bryde med det britiske imperialistiske system for at
deltage. Det er det Britiske Imperium, der skabte denne gæld,
og som bruger sine gamle redskaber, som f.eks. del-og-hersk
politik, ‘false-flag’ provokationer, krige og regimeskifte –
også  i  USA  –  for  at  forhindre  vestlige  regeringer  i  at
forfølge deres nationale interesser ved at slutte sig til Kina
og dets voksende antal samarbejdspartnere.

Få  den  seneste  opdatering  fra  Helga  Zepp-LaRouche  om  den
spændende udvikling i Beijing, og desperationen hos de britisk
dirigerede geopolitikere for at forhindre at det nye paradigme
skaber en smuk fremtid for menneskeheden.

POLITISK  ORIENTERING  den  6.
september 2018:
53  afrikanske  lande  kommer
til Beijing for at
samarbejde  med  Kina  om  at
bygge fremtiden.
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Se også 2. del.: diskussion.
Klik her.
Med formand Tom Gillesberg

Video 1. del:

Video 2. del, diskussion:

Lyd:

Xi  Jinping,  den  æstetiske
opdragelse  og  Afrika  –  og
Vestens dybe moralske krise
Af Helga Zepp-LaRouche, den 1. september 2018

Medens  den  politiske  elite  i  Europa  stadig  er  af  den
opfattelse, at den er i besiddelse af den eneste saliggørende
visdom, hvad de “vestlige værdiers” overlegenhed angår, så har
stadig  flere  såkaldte  “almindelige  borgere”  for  længst
bemærket, at der eksisterer en stadig dybere kløft mellem
politikernes  og  mediernes  officielle  fremstilling  og  den
virkelighed,  der  fremtræder  inden  for  livets  forskellige
områder.  Mange  har  en  anelse  om,  at  mediernes  negative
fremstilling af Kina og Den nye Silkevej måske også er Fake
News. Rent faktisk har vi med de såkaldte “vestlige værdier”
og  konceptet  om  “Den  nye  Silkevej”  at  gøre  med  to  helt
forskellige  værdibegreber  og  med  helt  forskellige
menneskeopfattelser.
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Efter at Kina for godt ti år siden, og endnu stærkere i de
sidste  fem  år,  har  engageret  sig  i  talrige
infrastrukturprojekter inden for rammerne af dets silkevejs-
initiativ.  Blandt  andet  har  Kina  opført  jernbanelinjer,
industriparker, vandkraftværker og industrialiseret landbrug i
Afrika.  Mange  afrikanske  statschefer  såvel  som  deres
befolkninger er blevet grebet af en helt ny selvbevidsthed: De
ser for første gang en realistisk chance for at overvinde
fattigdom og underudvikling inden for en overskuelig fremtid.
Takket være den kinesiske hjælp har en hel række afrikanske
stater sat sig det mål, at opnå en rigtigt god levestandard
for hele deres befolkning i en overskuelig fremtid.

Forud for FOCAC-topmødet (Forum on China-Africa Cooperation),
hvortil  53  afrikanske  stats-  og  regeringschefer  ventes,
udtrykte  Ghanas  ambassadør  i  Kina,  Edward  Boateng,  i  en
kommentar i Global Times sin begejstring for den nye silkevejs
ånd, som har grebet Afrika. “Kineserne er overbeviste om, at
det er muligt for et land som Ghana at forvandle sig til en
moderne,  teknologisk  udviklet  økonomi  inden  for  en  halv
generation.” Boateng har i løbet af det år, han har tilbragt i
Kina,  besøgt  mere  end  16  provinser  og  mange  byer  for  at
studere følgerne af “det kinesiske økonomiske mirakel” og har
draget følgende konklusion i Global Times: “Jeg tror, at Ghana
kan benytte Kina som et spejl for, hvordan vi selv kan slå ind
på en tilsvarende succesrig udvikling. Her fremhæver jeg især,
at  Kina  har  forvandlet  sig  til  et  betydende  økonomisk  og
teknologisk kraftcenter, samtidig med at det har været i stand
til at bevare klare aspekter af sin rige kultur.” Boateng
understregede,  at  den  menneskelige  kapital,  en  udbredt
disciplin, en samvittighedsfuld måde at løse problemer på for
alle  områder,  utrættelig  fornyelse,  økonomisk  vækst  og
udbygningen  af  infrastruktur  har  medvirket  dertil.  En
disciplineret vilje til at løse opgaverne samt tillid til de
traditionelle kulturelle og humanistiske værdier hører med til
den åndsholdning, som Ghana i høj grad kan lade sig inspirere
af. Han mindede om, at Ghana var det første afrikanske land,



der afkastede kolonialismens åg, og at dets første præsident,
Dr. Kwame Nkrumah, var fader til den panafrikanisme, der har
indgravet sig dybt i Afrikas og afrikanernes bevidsthed.

Vestens kolonialistiske tankegang

Selvfølgelig  havde  europæerne  længe  kunnet  udvikle  det
afrikanske  kontinents  infrastruktur  og  industri,  sådan  som
Kina har gjort det i de sidste ti år. Det, der hindrede dem i
det, var den fortsatte kolonialistiske tankegang, sådan som
den kom til udtryk i IMF’s brutale lånekrav og Verdensbankens
udviklingsundertrykkende politik. Medens Kina og de afrikanske
stater understreger deres dybtgående gensidige venskab, synes
de  få  europæere,  der  er  vågnet  op  i  anledning  af  de
gennemgribende ændringer i Afrika, i bedste fald at bekymre
sig  om,  hvordan  Kina  og  andre  asiatiske  lande  sikrer  sig
adgang til Afrikas råstoffer.

Den  tyske  udviklingsminister  Müller  kritiserede  under  sin
sidste afrikarejse, der førte ham gennem syv lande, EU’s og
den tyske regerings afrikapolitik, der hidtil kun har bestået
i at opføre mure mod flygtningene: “I de næste ti år vil der
blive bygget mere i Afrika end i hele Europa i løbet af de
sidste hundrede år”, understregede Müller. I Mozambique så
han,  hvilke  store  ressourcer  dette  kontinent  rummede;
kineserne, Indien, Japan og amerikanerne var her allerede, kun
tyskerne var her ikke, men havde ladet de mange muligheder
ligge.

Forbundskansler  Merkel,  der  på  samme  tid  besøgte  Senegal,
Nigeria og Ghana, hvor hun mødte Müller, fik efter et møde med
Ghanas præsident Nana Akufo-Addo en pludselig erkendelse af,
at EU kun ville kunne få en velhavende fremtid, hvis man kunne
“styre” indvandringsproblemet og problemet med et partnerskab
med  Afrika;  hun  troede  ikke,  at  EU’s  sammenhold  kunne
garanteres  på  nogen  anden  måde.

Og nu må man se, hvad denne “styring” vil sige konkret, og om



den går ud over den hidtidige kyniske politik med aftaler med
afrikanske regeringer om stop for indvandringen og opførsel af
lejre,  som  allerede  pave  Frans  har  sammenlignet  med
koncentrationslejre. Der er ikke meget godt at vente fra det
nyeste  forslag  fra  den  tyske  regerings  medarbejder  for
afrikanske  anliggender,  Günter  Nooke,  der  i  fuld  alvor
foreslår en ny form for kolonialisme (Reuters, 29.8): “Hvorfor
laver  man  ikke  særlige  udviklingszoner  i  de  lande,  hvor
staterne afgiver deres overhøjhed for 50 år og for eksempel
giver  EU  lov  til  at  fastsætte  investeringsrammerne  for
udenlandske firmaer?”

Endnu mere uhyrlig er en artikel i Bayernkurier den 26. august
“På  vej  mod  Eurafrika”,  der  hovedsageligt  efterplaprer  de
absolut skræmmende teser i Stephen Smiths nyeste bog ‘La Ruée
vers L’Europe’ (Storm mod Europa: Det unge Afrika på vej mod
det  gamle  kontinent).  Afrika  oplever  nu  den  “voldsomste
befolkningstilvækst”  og  et  “ungdomsoverskud”.  Med  deres
udviklingshjælp “skyder de rige lande sig selv i benene”,
citeres der fra Smith, “idet de hjælper de fattige lande med
at opnå den bølge af velstand, der overhovedet gør det muligt
for  dem  at  drage  af  sted,  så  de  opmuntres  blot  til
udvandringen.”  For  “tilbagevendingen  til  protektoraterne”
(ligesom Nooke også kræver det), som han opfatter som den
eneste  mulighed  til  at  afværge  “migrant-stormfloden”,
anbefaler  han  EU’s  begyndende  aftaler  med  afrikanske
“diktatorer”. Øjensynligt finder Bayernkurier sig ikke for god
til her knap syv uger før delstatsvalget at ophidse helt i
Björn Höckes ånd. Altså med andre ord: Udviklingshjælp for
ikke  at  tale  om  investeringer  afskaffes,  menneskene  bør
forblive  fattige  og  dø  hurtigst  muligt.  Og  med  disse
“kristelige værdier” prøver Bayernkurier altså at hjælpe CSU
med valget!

Noget  helt  andet  fremgår  fra  Xinhua,  Kinas  førende
nyhedsbureau, der den 31. august som dagens vigtigste nyhed
meddelte, at præsident Xi Jinping i et brev til professorerne



for  det  kinesiske  akademi  for  de  skønne  kunster  (CAPA),
understregede  den  æstetiske  opdragelses  betydning  for
ungdommens  fysiske  og  åndelige  udvikling.  Den  æstetiske
opdragelse spiller en vigtig rolle i udformningen af en smuk
ånd  og  en  smuk  sjæl.  Og  selv  om  den  skinverden,  som  de
vigtigste medier i Tyskland søger at opretholde, ikke har
nogen anelse om det: Verden bevæger sig med hurtige skridt i
den retning, som Lyndon LaRouche og den med ham forbundne
association  har  stræbt  at  virkeliggøre  i  årtier.  Således
virkeliggør  Kina  nu  den  politik,  som  vi  offentliggjorde
allerede i 1980 om Afrikas industrialisering og siden har
præsenteret på mange konferencer, blandt andet under BüSo’s
delstatsvalgkamp i 2009 med sloganet: “Hessens fremtid ligger
i Afrika!” 1)

Og præsident Xis betoning af den æstetiske opdragelse beviser
også rigtigheden af denne forfatters påstand fra en tale i New
York i april 2017 om, at der er et nært slægtskab mellem
menneskebilledet  og  den  æstetiske  opdragelsesmetode  hos
Konfucius og Friedrich Schiller 2) Forskellen består i, at
Kina holder sin klassiske tradition højt, medens vi her i
Tyskland har fjernet os langt fra vor klassiske humanistiske
kultur. Men måske er det ikke for sent endnu – vi må lade
Nikolaus af Kues, Kepler, Leibniz, Beethoven, Schiller, von
Humboldt, for blot at nævne nogle få, blive levende i vore
unges sjæl og ånd og lægge større vægt på deres æstetiske
opdragelse end på deres karriere, på at tjene mest muligt og
på at tilfredsstille alle deres lyster lige her og nu. Og
dersom De, ærede læser, måtte dele denne opfattelse, så bør De
blive aktiv i BüSo (Schillerinstituttet).

    zepp-larouche@eir.de

Bemærkninger:

1. Se https://solidaritaet.com/neuesol/2008/52/hessen.htm

2. Se https://solidaritaet.com/neuesol/2017/17/hzl.htm
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LaRouche-bevægelsen  har  spillet  en  enestående  rolle  i
udviklingen af forslag til international økonomisk udvikling
og sat retningslinjer for politiske beslutninger, som nu i
stigende grad er udbredte i verden. Ved slutningen af Den
kolde Krig, og den deraf følgende mulighed for internationalt
samarbejde om menneskehedens fælles mål, foreslog Lyndon og
Helga  LaRouche  i  1997  “Den  Eurasiske  Landbro”  som  en  “Ny
Silkevej  …  for  Global  Økonomisk  Udvikling”.  Efter
bekendtgørelsen af Bælt- og Vejinitiativet fra den kinesiske
præsident  Xi  Jinping  i  2013  (et  forslag  i  samklang  med
LaRouche-forslaget)  offentliggjorde  LaRouche-bevægelsen  det
første  bind  af  “Den  Nye  Silkevej  bliver  til  Verdens-
Landbroen”,  en  374-siders  rapport  der  indbefatter  store
udviklingsprojekter  fra  hele  verden  under  rammerne  af  den
økonomiske tilgang, som er grundlagt af Lyndon LaRouche.

            Vi er glade for at annoncere udgivelsen af dette
andet bind, “Den nye Silkevej bliver til Verdens-Landbroen: En
fælles  fremtid  for  menneskeheden”,  hvor  vi  giver  dig  et
opdateret  billede  af  fremskridtene  i  Kinas  Bælt-  og
Vejinitiativ, herunder detaljerede analyser region for region
og nyligt opdaterede kort. Vi fremhæver også principperne for
fysisk  økonomi  og  økonomiske  metrikker  opdaget  af  Lyndon
LaRouche;  metrikker,  på  hvilke  muligheden  for  at  hæve
levestandarden for menneskeheden afhænger. Vi undersøger de
vestlige nationers strategiske forhold til det nye paradigme,
og hvilke udfordringer der skal imødegås for at overvinde det
gamle paradigmes tilgang med britisk geopolitik, og erstatte

http://schillerinstitut.dk/si/butik/


det med LaRouches overordnede program for at overvinde det
truende økonomiske kollaps i Vesten.

Som Schiller Instituttets grundlægger og præsident Helga Zepp-
LaRouche har sagt: “Jeg tror, at den Nye Silkevej er et typisk
eksempel på en ide, hvis tid er kommet; og når en idé på den
måde bliver til en materiel realitet, manifesterer det en
fysisk kraft i universet.

“Udnyt  dette  kraftfulde  værktøj  til  politisk
beslutningstagning  og  politisk  organisering!

Helga Zepp-LaRouches introduktion til rapporten:

 

Download (PDF, Unknown)

 

English:

Table of Contents and Helga Zepp-LaRouches introduction to the
report:

Download (PDF, Unknown)

NYHEDSORIENTERING  AUGUST
2018:
Skriv under! Appel for et nyt

http://schillerinstitut.dk/si/wp-content/uploads/2016/10/Silk-Road-2-intro-promo.pdf
http://schillerinstitut.dk/si/wp-content/uploads/2018/09/WLB-2-first-pages.pdf
https://schillerinstitut.dk/si/2018/08/politisk-orientering-august-2018skriv-under-appel-for-et-nyt-bretton-woods-kreditsystemlederne-for-usa-rusland-kina-og-indien-maa-handle/
https://schillerinstitut.dk/si/2018/08/politisk-orientering-august-2018skriv-under-appel-for-et-nyt-bretton-woods-kreditsystemlederne-for-usa-rusland-kina-og-indien-maa-handle/
https://schillerinstitut.dk/si/2018/08/politisk-orientering-august-2018skriv-under-appel-for-et-nyt-bretton-woods-kreditsystemlederne-for-usa-rusland-kina-og-indien-maa-handle/


Bretton Woods kreditsystem;
Lederne  for  USA,  Rusland,
Kina og Indien må handle!
Download (PDF, Unknown)

Brændpunkter for krig bliver
transformeret  af  ånden  fra
Den Nye Silkevej
Leder  fra  LaRouchePAC  den  8.  august  2018  —  I  de  seneste
måneder  er  de  {strategiske}  resultater  af  –  det  primært
{økonomiske} Bælte- og Vej-initiativ begyndt at vise verden,
hvad  Lyndon  LaRouche  har  vidst  i  mange  år,  at  der  ingen
sondring er mellem de økonomiske og de strategiske problemer,
som menneskeheden står over for. Hvis man vil have fred, sagde
LaRouche, så få traktorerne ud og køre.

Da  alle  fire  præsidenter  Trump,  Xi  Jinping,  Putin  og
Moon  præsenterede  udviklingsplaner  for  Nordkorea,  og  gav
hinanden opbakning til konceptet “fred gennem udvikling” såvel
som til sanktioner, viste det såkaldt umulige sig faktisk at
være muligt. Da Indien og Pakistan begge blev medlem af SCO,
og kom til at arbejde direkte med Kina og Rusland om fælles
udviklingsideer, blev den “permanente krise”, der blev skabt
af briterne på tidspunktet for opdelingen af Indien pludselig
løselig. På Afrikas Horn, hvor Kinas Bælte og Vej har skabt et
udviklingsalternativ til hver af de tre nationer Etiopien,
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Eritrea og Somalia, er en uhåndterlig konflikt blevet vendt
til glædelig fred og samarbejde. I Sydvestasien er en lignende
løsning til et århundrede med krig nu mulig.

Denne proces er aktiv i hele Afrika. På BRIC- topmødet i
Sydafrika i sidste måned kunne man overvære, hvordan Rusland,
Kina og Indien sammen med alle afrikanske folk slog sig sammen
om  at  skabe  reel  udvikling  –  atomkraft,  forbindelser  med
højhastighedstog, vandprojekter til at gøre ørkenerne grønne –
og dermed tilbød en reel løsning på terrorisme og fattigdom.

Problemet  er  imidlertid,  at  medierne  i  USA  og  i  Europa
omhyggeligt har forholdt deres befolkninger noget kendskab til
denne  verdenshistoriske  transformation,  som  fejer  hen  over
Asien, Afrika og Latinamerika.

I  USA  mobiliserer  LaRouche-bevægelsen  for  at  løse  dette
problem. Et første skridt er at omdanne forhandlingerne mellem
præsident  Trump  og  nyvalgte  præsident  for  Mexico  López
Obrador, fra at være en revidering af NAFTA til et højere
ordenskoncept:  NABRI  –  Det  Nordamerikanske  Bælte-  og
Vejinitiativ. Dette skal være et skridt fremad for at forene
USA og Kina gennem Den Nye Silkevej, en proces med opbygning
af avancerede industrielle lande på hele kontinentet og videre
ud, og en realisering af Trumps engagement i at genoprette
Amerikas tidligere industrielle magt som den primære kilde til
eksport af kapitalgoder til opbygning af nationer. Dette er,
hvilket  ikke  er  tilfældigt,  vejen  til  at  løse  den
handelsmæssige  ubalance.

Men briterne og deres aktiver i USA skyr intet middel for at
forhindre  et  sådant  nyt  paradigme  i  at  tage  form  i  USA.
‘Council  on  Foreign  Relations’,  den  fremmeste  stemme  for
Imperiet  i  USA,  har  udgivet  en  rapport  med  titlen  “Er
‘fremstillet  i  Kina  2025’  en  trussel  mod  global  handel?
”Rapporten beskriver de formodede bedrageriske hensigter med
den  kinesiske  indsats  for  at  udvikle  deres  indenlandske
ekspertise  inden  for  højteknologisk  fremstilling:  gennem



“rekruttering  af  udenlandske  forskere,  dens  tyveri  af
amerikansk  intellektuel  ejendomsret  og  dets  målrettede
erhvervelse af amerikanske virksomheder,” – hævder CFR, har
Kina til hensigt at “kontrollere hele forsyningskæder”, og til
slut  “kan  hele  industrier  komme  under  kontrol  af  en
rivaliserende  geopolitisk  magt.”

Et  sådan  hysteri  er  i  denne  uge  blevet  ledsaget  af  ‘big
brothers’ febrilske nedlukning for adgangen til sociale medier
af flere stemmer, der har modvirket vanviddet af Russiagate,
og støttet præsident Trumps undsigelse af ‘Rusland-skrønen.’
Alex Jones’ Infowars blev smidt ud af Facebook og Youtube – en
hjemmeside, der har mere end 15 millioner besøg pr. måned –
mens andre blev smidt ud af Twitter

Men det nye paradigme eksisterer – det kan ikke stoppes, med
undtagelse af verdenskrig. Kina har rejst sig og sluttet sig
til Rusland og Indien gennem BRICS for at tilbyde nationerne i
det  Globale  Syden  et  alternativ  til  fattigdommen,  der  er
pålagt dem som en arv efter kolonialismen. De har udstrakt
dette tilbud, om at komme med i Bælt- og Vej-initiativet, til
USA  og  Europa,  som  et  win-win  alternativ  til  krigens
geopolitik,  økonomisk  henfald  og  kulturel  dekadence,  som
inficerer Vesten. Den patriotiske ånd i USA er blevet vakt
gennem fænomenet Donald Trump, ved at afvise ‘krigsmagerne’ og
talsmændene for det postindustrielle samfund inden for både
det republikanske og det demokratiske parti – hvad LaRouche
for  længe  siden  undsagde  som  ”Gøg  og  Gokke-systemet’.
LaRouches Fire Love, implementeret gennem ‘de fire stormagter’
USA, Rusland, Kina og Indien er vejen frem.

Historiens gang har nået en skillevej, hvor det går mod enten
sejr eller tragedie. Fremtiden er i vores hænder, hver og en
af os.



For endelig at kunne forlade
frihandel  og  bygge
infrastruktur: 
Det Nordamerikanske Bælt- og
Vej-initiativ
Leder fra LaRouchePAC den 7. august 2018 — Verden ser nu et
nyt paradigme af samarbejdsrelationer og økonomisk udvikling
tage form fra dets begyndelse i Kinas Bælt- og Vej-initiativ
og på tværs af Eurasien, Sydvestasien og Afrika. Man ser også
Europas største magtcentre, under ledelse af London, insistere
på at afvise dette nye paradigme til fordel for geopolitiske
”nulsums-,  vind-forsvind”  økonomiske  politikker  og
krigskonfrontationer  med  Rusland  og  Kina.

I  centrum  står  Donald  Trumps  præsidentskab:  afbryd
konfrontationen  med  Rusland,  til  geopolitikerne  og  deres
mediers  morderiske  raseri;  fuldstændig  indstillet  på  at
opbygge en ny amerikansk økonomisk infrastruktur og genoprette
den  amerikanske  industriarbejder;  men  i  en  tiltagende
handelskonfrontation  med  Kina,  hvilket  truer  hans
fredsinitiativ i Korea og hans tidligere gode forhold til
præsident Xi Jinping; og hans infrastrukturplaner er stadig
ikke kommet nogen vegne.

Som  Schiller  Instituttets  præsident,  Helga  Zepp-LaRouche,
observerede i dag, er der håb om, at præsident Trump vil
genoverveje deltagelsen i Bælt- og Vejinitiativet og tilslutte
sig, ligesom Japan for nylig har ændret sin politik herom.
Dette kunne forekomme som en følge af USA’s forsøg på at
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modsætte sig og konkurrere med Kinas Nye Silkevej i Afrika og
Sydøstasien,  hvilket  er  blevet  intensiveret  af
udenrigsminister  Pompeos  udtalelser  i  de  seneste  dage.

Men en meget bedre måde at ændre konfrontationspolitikken på
er  gennem  forslaget  fra  den  uafhængige  kandidat  til
Kongressen, Kesha Rogers, der opstiller i Houstons 9. distrikt
imod den siddende repræsentant Al Green, der fører an for at
rejse en rigsretssag mod Trump. Forslaget er, idet vi citerer
Kesha Rogers: “Vi bør erstatte NAFTA med Det Nordamerikanske
Bælt- og Vejinitiativ (NABRI), som en del af det globale Bælt-
og Vejinitiativ, eller Verdenslandbroen, samt skabelsen af et
nyt,  produktionsorienteret  Bretton  Woods  internationalt
finanssystem.”

Kandidaten  fokuserer  på  fem  udviklingsområder:  En
nordamerikansk  infrastrukturbank  eller  kreditinstitut;  en
nordamerikansk  vand-  og  elektricitetsalliance;  bygning  af
korridorer med højhastighedstog og industriel udvikling over
det amerikanske kontinent; bringe Den maritime Silkevej til
Det caraibiske Hav og gennem den udvidede Panama Kanal og
andre nye trafik-knudepunkter; og deling på rumforskningens
grænseområder.

For  præsident  Trump  og  hans  vælgerbasis,  ansporet  til  at
støtte ham imod ‘Russiagate’; for de amerikanske arbejdere,
der  venter  på  at  NAFTA  skal  afskaffes,  og  for  at  ny
infrastruktur endelig kan blive bygget; og for Mexico og dets
nyvalgte præsident, ville det være den lykkeligste løsning, og
den bedste.



Værre end ‘fake news’:
Mediernes  tvungne
ensartethed! 
– af Helga Zepp-LaRouche

5.  august  2018  –  Vi  burde  have  lært  fra  1920’erne  og
1930’erne, at spredning af kulturel pessimisme i befolkningen
har fatale konsekvenser. Men en sådan pessimisme spredes i dag
i lyset af usikre fremtidsmuligheder i mange vestlige samfund,
og  især  i  Tyskland,  med  det  resultat  at  flere  og  flere
borgerne helt har opgivet håbet om at kunne gøre en forskel
gennem  deres  egen  deltagelse,  eller  at  de  tilslutter  sig
højrefløjspartier, der kan give et afløb for vreden, men ikke
tilbyder nogen løsninger. Synderen for denne udvikling er ikke
mindst  det  politiske  etablissement,  som  får  os  til  at
acceptere en ‘TINA’ politik – TINA er akronym for ‘There Is No
Aternative’ (der er ikke noget alternativ) – og den tvungne
ensartethed i ‘mainstream’- medierne, som undertrykker alle
budskaber, der peger på alternativer.

Vi  gennemlever,  hvad  der  sandsynligvis  er  den  største
strategiske  forandring  nogensinde.  Under  ledelse  af  BRICS-
landene  (Brasilien,  Rusland,  Indien,  Kina  og  Sydafrika)
fokuserer størstedelen af udviklingslandene for øjeblikket på
‘win-win’- samarbejde, med det formål at gøre springet til en
status  som  en  industrialiseret  nation,  og  at  opnå  en  god
levestandard for deres befolkninger så hurtigt som muligt.
BRICS-gruppens  årlige  konference  i  Johannesburg  i  juli
omfattede  nogle  af  udviklingslandenes  største  og  vigtigste
internationale  organisationer,  såsom  Gruppen  af  77,
Organisationen for Islamisk Samarbejde (OIC), Mercosur og Den
Afrikanske Union, som alle var til stede for at samarbejde med
BRICS om Det Globale Syden-initiativ.
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Det kinesiske Silkevejs-initiativ, og ideen om at relationer
ikke længere er baseret på geopolitisk konfrontation men på
gensidige fordele, har forandret det politiske klima i mange
af verdens regioner på en aldeles positiv måde. For eksempel
har valget af den nyligt udpegede pakistanske premierminister
Imran Khan for første gang skabt potentialet til at bilægge
konflikten mellem Indien og Pakistan. Khan lovede at sikre, at
hans land tog to skridt mod Indien for hvert skridt, som
Indien  ønskede  at  tage  imod  Pakistan.  Samarbejdet  mellem
BRICS-landene  har  også  indflydelse  på  Pakistan;  Kina  har
traditionelt  gode  forbindelser  med  Pakistan,  og  netop  nu
holder  de  russiske  og  pakistanske  søværn  et  møde  på  højt
niveau, efter at de første fælles manøvrer mellem russiske og
pakistanske landtropper nogensinde fandt sted netop for et år
siden.

Også omfattet af den nye samarbejdsånd er Afrikas Horn, hvor
de  hidtil  fjendtlige  stater  Somalia,  Djibouti,  Eritrea  og
Etiopien  kraftigt  udvider  deres  diplomatiske  og  økonomiske
forbindelser, i høj grad takket være kinesernes investeringer,
som f.eks. i opførelsen af jernbanen fra Djibouti til Addis
Abeba.  Og  i  modsætning  til  den  konsekvent  negative
mediedækning af forhandlingerne mellem Nordkorea, Sydkorea og
USA er denne proces godt på vej med mulighed for, at et
ledende nordkoreansk regeringsmedlem kan tale i New York inden
den kommende Generalforsamling i FN til september.

I mellemtiden har den syriske regering lanceret den økonomiske
genopbygning af provinsen Aleppo. Den første del af tretrins-
programmet  er  genopbygningen  af  infrastrukturen,  det  andet
trin er den specifikke forsørgelse af hver enkelt familie, og
den  tredje  fase  er  folks  tilbagevenden  til  et  sikkert
nærmiljø,  som  viceminister  i  provinsen,  Hamid  Kenno,
understregede. På samme tid har det russiske militær hjulpet
med at oprette et flygtningecenter i Syrien, der vil byde
flygtninge velkommen tilbage fra Jordan, Libanon og Tyrkiet og
bistå  dem  med  deres  tilbagevenden  til  deres  hjem.  Et



interministerielt koordineringsudvalg af de russiske udenrigs-
og  forsvarsministerier  har  overtaget  den  velordnede
hjemsendelse  af  flygtninge.

Man ville formode, at alle disse udviklinger faktisk ville
dominere overskrifterne, hvilket straks ville fylde alle klart
tænkende mennesker med håb om, at verdensfreden er blevet mere
sikker, at fattigdom kan overvindes, og at flygtningekrisen
kan løses på en human måde. I stedet siger medierne ikke et
ord  om  initiativet  ‘Globale  Syden’.  En  artikel  i  Die
Welt, broderet med meget geopolitisk spin, citerer Xi Jinpings
tale på BRICS-topmødet: “Afrika har mere udviklingspotentiale
end  enhver  anden  region  i  verden”.  Og  hvad  konkluderer
forfatteren?  At  “Kina  arbejder  for  at  opbygge  sit
imperium”,  og  at  det  kommende  topmøde  mellem  Kina  og  Den
Afrikanske Union i Beijing førstkommende september bare er Xi
Jinpings “charme-offensiv.”

Selvfølgelig har denne censur af gode nyheder til formål at
skildre det gamle neo-liberale paradigmes politik, som om, at
der ikke er noget alternativ. Hvis Kina – i øvrigt sammen med
Indien, Rusland og Japan – nu påviser, at Afrika rent faktisk
kan  industrialiseres,  og  hvis  det  blev  sandfærdigt
rapporteret, så kunne nogen måske tænke sig at spørge hvorfor
det afrikanske kontinent, efter århundreder med kolonialisme
og årtier med IMF’s berygtede kreditbetingelser, er i sin
nuværende prekære tilstand, og om ikke dette er en væsentlig
årsag til flygtningekrisen.

I stedet for at svare på Kinas gentagne tilbud om at arbejde
sammen med de afrikanske stater om deres industrialisering i
forbindelse  med  Den  nye  Silkevej,  har  den  tyske  regering
blokeret for kinesiske investeringer i Tyskland, såsom den
seneste  erhvervelse  af  producenten  af  præcisions-maskineri,
Leifeld Metal
Spinning,  skønt  forskellige  undersøgelser  bekræfter,  at
kinesiske investorer altid har sørget for at øge antallet af
arbejdspladser og hævet lønnen. Hvor var regeringens veto, da



dusinvis af britiske og amerikanske investeringsfonde i de
senere  år  tog  alting  fra  mellemstore  virksomheder  til
boligselskaber og infrastruktur, skar de bedste dele fra og
solgte dem, og lukkede ned for resten som socialt uforenelige?

Det er en absurd ide at tro, at man kan standse fremgangen for
vækst- og udviklingslande – Indien og Kina alene tegner sig
for  2,6  mia.  mennesker  –  og  pålægge  den  neoliberale
geopolitiske model som den eneste mulige option for resten af
verden. Blairs og Obamas politik for at omdanne hele verden
til  vestligt  demokrati  gennem  regimeskifte  og  ‘humanitære’
interventioner  som  en  slags  moderne  korstog,  er  klart
mislykkedes. Hverken Kina eller Rusland vil have denne model,
og flere og flere udviklingslande ser den kinesiske model som
modellen for deres egen udvikling.

Årsagen er, at BRICS tilbyder en form for samarbejde, der
fokuserer på gensidig udvikling, mens Vesten foretrækker den
neoliberale model, og dermed profitmaksimering for de få på
bekostning  af  de  mange.  Det  bliver  heller  ikke  overset  i
resten af verden, at EU glider ind i mere og mere uenighed
mellem dets medlemsstater, hvad enten det drejer sig om at
håndtere  flygtningekrisen,  valget  mellem  større  integration
versus  en  understregning  af  national  suverænitet  eller
forholdet til Kina, Rusland og USA.

At se på verden gennem eurocentriske briller tilslører den
betragtning, at størstedelen af menneskeheden, repræsenteret
ved BRICS og Det Globale Syden, har draget den konklusion af
Vestens neoliberale politik, at en revision af det nuværende
system for global styring er presserende nødvendigt, og at
denne omorganisering ikke kan overlades til Vesten.

I  stedet  for  arrogant  at  fortsætte  med  at  sætte  sig  på
egoismens høje hest i deres formodede overlegenhed, og snart
lande deres befolkninger på historiens udkant, bør Europas
nationer  og  USA  se  på  tilbuddene  fra  Kina  og  Rusland  om
samarbejde og medvirken i udformningen af det nye paradigme.



Trods punktafgifter pålagt af Trump fortsætter Kina med at
tilbyde  samarbejde  til  USA  for  at  eliminere
handelsunderskuddet gennem ‘joint ventures’ i tredjelande. Og
en talskvinde for Kinas handelsministerium har netop sagt, “Vi
tror altid på, at dårlige ting kan forvandles til gode, og at
udfordringer kan forvandles til muligheder.”

Og ved det netop afsluttede ASEAN- topmøde (Association of
South East Asian Nations) i Singapore, genkaldte den russiske
udenrigsminister Sergey Lavrov Putins ord fra Rusland-ASEAN-
topmødet i Sochi i 2016, hvor han opfordrede partnerlande til
at være opmærksom på det enorme geopolitiske og geoøkonomiske
potentiale  i  det  eurasiske  kontinent,  hvor  den  Eurasiske
Økonomiske  Union  (EAEU),  Shanghai  Corporation  Organisation
(SCO) og ASEAN supplerer hinanden. Lavrov understregede, at
døren forbliver åben for EU og ingen skulle tvivle på, at EU
burde være interesseret i det af rent pragmatiske økonomiske
og forretningsmæssige grunde.

Men man kunne også finde grunde til et sådant samarbejde, som
går ud over det pragmatiske. Hvis Europa ikke vil glemme og
miste  sin  humanistiske  og  klassiske  kultur,  så  kunne  vi
genoplive ideerne fra Nicholas af Cusa, Leibniz og Schiller,
og yde vores bidrag til udviklingen af menneskeheden. Det vil
du helt bestemt ikke læse om i de almindelige medier. Men så
er der dette forum (hjemmeside).

Et nyt paradigme kommer frem:
Hvorhen USA?
LaRouche PAC Internationale Webcast for fredag d. 3. aug.,
2018
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MATTHEW OGDEN: Hej, det er 3. august 2018. Mit navn er Matthew
Ogden,  og  I  lytter  til  vores  fredagsudsendelse  på
Larouchepac.com med vores ugentlige strategiske oversigt. Som
man kan se på skærmen bærer vores udsendelse titlen “Et Nyt
Paradigme Kommer Frem: Hvorhen USA?” Vi lever helt bestemt i
en  periode  med  meget  hurtig  forandring,  med  hidtil  usete
udviklinger, der forekommer rundt om på kloden med stadig
hurtigere frekvens. Som den kinesiske præsident Xi Jinping
sagde  under  det  nylige  BRICS-topmøde  i  Johannesburg,
Sydafrika, hvor dette billede er taget fra: “Vi er vidne til
store ændringer, der udfolder sig i vores verden. Noget uset i
et  århundrede.”  Så  denne  hurtige  forandring,  som  Kinas
Præsident  Xi  Jinping  henviser  til,  skyldes  et  sammenstød
mellem to modstridende dynamikker på denne planet. På den ene
side  har  vi  det  samtidige  sammenbrud  af  hele  den
transatlantiske  geopolitiske  verdensorden.  Vi  er  vidne  til
dette i alle dets facetter. Det er ikke kun økonomisk, men
også finansielt, politisk, samt en social nedbrydning. Vi ser
det lige her i vores dagligliv herhjemme i form af et stigende
antal  dødsfald,  de  stigende  stofrelaterede  overdoser,  den
kollapsende  sociale  struktur  og  truslen  om  et  totalt
sammenbrud af Wall Street og City of Londons finanssystem.
Dette truer. Men på den anden side ser man en samtidig opkomst
af en helt ny international orden; en orden som drives af de
globale megaprojekter og økonomiske udviklingsinitiativer, der
er gennemført af Kina – Bælt og Vej-initiativet – og de lande,
der er hoppet med om bord i det. Og effekten mærkes globalt,
som BRICS-topmødet, der fandt sted for lidt over en uge siden
i Johannesburg, Sydafrika, gjorde det krystalklart, at det her
repræsenterer en helt ny vision for verden og en nyfundet
dedikation til menneskehedens værdighed og udviklingen af hele
planeten. Dette er ikke bare ‘business as usual’; dette er et
klart  brud  med  den  form  for  kolonialisme  og  geopolitisk
verdensorden, som vi har oplevet i de sidste årtier. I stedet
en forpligtelse til en helt ny vision for menneskeheden.



Schiller  Instituttets  Nye
Paradigme Webcast,
den 2. august, 2018 med Helga
Zepp-LaRouche
Det  Nye  Paradigme  bevæger  sig  fremad  efter  ’Singapore-
Modellen.  Dialog, ikke Krig! –
 
HARLEY SCHLANGER: Hej, jeg er Harley Schlanger fra Schiller
Instituttet.  Velkommen  til  denne  uges  internationale
strategiske  webcast  med  Helga  Zepp-LaRouche,  som  er
grundlægger og formand for Schiller Instituttet, og som er på
forkant  i  kampen  for  at  frembringe  et  nyt  paradigme  til
erstatning  for  det  døende,  farlige  gamle  paradigme  med
geopolitisk konfrontation.
 
            Efter BRICS-topmøderne har der i den sidste uge
været  flere  udviklinger,  der  har  konsolideret  det  nye
paradigme, en serie af nye initiativer, åbninger for dialog,
fortsatte dialoger – og selvfølgelig hysteriske reaktioner fra
City of London og neokonservative i USA.
 
            Helga, hvorfor begynder vi ikke med det fortsatte
momentum fra BRICS-topmødet, da der er meget at rapportere.
Giv os en opdatering med hvad du ved om det?
 
 
HELGA ZEPP-LAROUCHE: Ja, vi diskuterede det i sidste uge, men
i mellemtiden er der kommet flere rapporter ud om, at det ikke
bare var BRICS og BRICS-Plus, med deltagelse af mange vigtige
udviklingslande,  men  faktisk  næsten  flertallet  af  alle  de
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vigtige  organisationer  for  udviklingslandene,  såsom  G77,
Mercosur,  Organisationen  for  islamisk  Samarbejde  (OIC)  og
mange regionale organisationer. Man kan virkelig sige, at der
meget, meget hastigt er ved at opstå en helt ny økonomisk
orden, et nyt system for regeringsførelse baseret på ‘win-win’
samarbejde, på respekt for den andens suverænitet, og dette
fortsætter virkelig ånden fra Den nye Silkevej, som nu har tag
i  flertallet  af  nationerne,  i  hvert  fald  på  den  sydlige
halvkugle og i sektoren med udviklingslandene.
 
            Dette skaber helt anderledes omstændigheder, så
mange konflikter, som syntes at være uløselige, kan nu gå i en
fredelig retning. Og jeg vil kun give dig et enkelt eksempel
med Pakistans nye premierminister Imran Khan, der dybest set
sagde, at Pakistan vil følge den kinesiske model, men han
sagde også, at han ønsker tilnærmelse med Indien, og at for
hvert skridt Indien tager med hensyn til Pakistan, er han
villig til at tage to skridt. Så der er faktisk for første
gang  mulighed  for  at  løse  konflikten  mellem  Indien  og
Pakistan. Og det er også første gang, at det russiske militær
har holdt militærøvelser sammen med Pakistan.
 
            Kina spiller naturligvis en stor rolle i Pakistan.
Rusland har meget gode relationer til Indien. Og nu i den nye
ånd fra ‘Shanghai Cooperation Organization’, (SCO), og BRICS
‘Globale  Syd’,  som  de  kalder  denne  nye  udvikling,  er  det
muligt at løse denne konflikt.
 
            I en anden konflikt, bortset fra Nordkorea, som vi
allerede har diskuteret, og som i modsætning til mediernes
løgne ligger i en meget god position – det går fremad på den
rigtige måde – er der, i ånden fra den Nye Silkevej, nu også
for  første  gang  en  tilnærmelse  imellem  Somalia,  Djibouti,
Eritrea og Etiopien.
 
            Og i denne sammenhæng fremsatte Houthi-lederen i
Yemen  et  ensidigt  fredstilbud  til  den  anden  side  om  fred



blandt den yemenitiske befolkning, der lider under den værste
humanitære katastrofe på planeten, at der bør være våbenhvile
og tages skridt mod fred.
 
            Jeg synes virkelig, at alle disse udviklinger er
helt fantastiske, og de viser, at under ledelse af BRICS, især
Kina  og  Rusland,  og  med  dem  også  Indien,  Sydafrika  og
Brasilien, gøres der en indsats for at erstatte den gamle,
kollapsede,  geopolitiske  orden  med  det  nye  system  for
internationale systemrelationer, som jeg synes er meget, meget
lovende. Og det er en stor skam, at vores almindelige medier i
Vesten er så Gleichgeschaltet, så fuldstændig kontrollerede,
at  de  fleste  mennesker  absolut  ingenting  ved  om  disse
fantastiske udviklinger, fordi medierne bare ikke rapporterer
om det, men det betyder ikke, at det ikke findes. Derfor
appellerer jeg til Jer, vores seere, om at sørge for, at dette
program  bliver  mere  kendt,  del  det  med  dine  venner  og
bekendte, og deltag i Schiller Instituttets arbejde, for vi
skal have Vesten til at deltage i udformningen af denne nye
verdensøkonomiske orden. Det er absolut muligt, det kan gøres,
men det kræver dog meget arbejde!

BRICS-topmødet  demonstrerer
det  nye  paradigme  for
menneskeheden –
USA må gå med, hvis det skal
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lykkes
BRICS-topmødet, BRICS Plus-møderne og BRICS-Afrika-forum, der
blev  holdt  i  Sydafrika  i  sidste  uge,  har  demonstreret
optimismen hos flertallet af menneskeheden, repræsenteret ved
BRICS Plus, og denne institutions kapacitet for at udgøre
kernen i den nye verdensorden, baseret på principper defineret
af Lyndon LaRouche over de sidste årtier.
 
            Hvad der nu er påkrævet, sagde Helga Zepp-LaRouche
i dag, er at denne organisationen driver USA til at blive en
del  af  dette  nye  paradigme,  og  slutter  sig  til  den  nye
silkevej.  Se  rapporterne  fra  Johannesburg  nedenfor,  og
præsident Trumps mod til at udfordre briternes kupmagere. Det
er vores job at udføre det nødvendige næste skridt – at bringe
USA  og  BRICS  Plus-nationerne  sammen,  i  ånden  af  den  nye
silkevej,  til  at  udvikle  Afrika,  rekonstruere  de
transatlantiske  økonomier,  og  skabe  det  nødvendige  nye
internationale finanssystem, baseret på LaRouches fire love.

BRIKS-landene  i  centrum  for
en  ny,  retfærdig,  økonomisk
verdensorden!
Enestående  i
verdenshistorien:  Hvordan
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Kina forandrer verden!
Af Helga Zepp-LaRouche, den 28. juli 2018

Inspireret af Kinas fabelagtige fremskridt finder der nu for
tiden  en  strategisk  nyorientering  sted  blandt
udviklingslandene, hvorved der skridt for skridt opstår en
økonomisk  verdensorden  baseret  på  helt  andre  principper.
Medens Vesten forgæves forsøger at opretholde det neoliberale
økonomiske systems gamle verdensorden, arbejder flere og flere
nationer  sammen  med  BRIKS-staterne,  Shanghai-
samarbejdsorganisationen  (SCO)  og  andre  regionale
organisationer  inden  for  rammerne  af  det  nye
silkevejsinitiativ på grundlag af et samarbejde til gensidig
fordel. Man demonstrerer derved, at verden kan udformes meget
mere  menneskeligt,  end  EU  demonstrerer  med  sin  barbariske
flygtningepolitik,

“Jeg vil have den kinesiske model, fordi det, som Kina har
opnået,  er  utroligt.  Den  måde,  Kina  har  overvundet
fattigdommen på, har intet sidestykke i historien!”  – dette
er en udtalelse fra Pakistans nyvalgte statsminister, Imran
Khan,  der  samtidigt  meddelte,  at  han  vil  besvare  ethvert
positivt skridt fra Indiens side for at forbedre forholdet til
Pakistan  med  to  skridt  fra  hans  side.  Præcist  den  samme
stemning gjorde sig gældende ved det netop afsluttede topmøde
for  BRIKS   —   altså  Brasilien,  Rusland,  Indien,  Kina  og
Sydafrika  –  i Johannesburg, der var fuldstændigt præget af
Den nye Silkevejs ånd, der hævder ikke mindre end, at alle
verdens nationer har ret til at udvikle sig på grundlag af
videnskabelige  og  teknologiske  fremskridt,  og  at  der  er
opstået en ny ære for menneskeheden.

Den kinesiske præsident Xi Jinping understregede i sin tale på
topmødet, hvor også Indonesien, Tyrkiet, Argentina og rigtigt
mange afrikanske statsoverhovder deltog, at det internationale
samfund befandt sig ved en skillevej og måtte udvikle en helt

https://schillerinstitut.dk/si/2018/08/briks-landene-i-centrum-for-en-ny-retfaerdig-oekonomisk-verdensorden-enestaaende-i-verdenshistorien-hvordan-kina-forandrer-verden/


ny  form  for  internationale  forhold.  Med  en  begejstret
kulturoptimisme, der er helt forsvundet i Europa, betonede Xi
det videnskabelige fremskridts afgørende rolle som drivkraft
for den økonomiske opbygning. “Videnskab og teknik udgør som
de primære produktivkræfter en uudtømmelig kraft, der driver
den  menneskelige  civilisations  udvikling  fremad.”
Menneskeheden  har  foretaget  kæmpe  udviklingsspring  fra
landbrugs-  til  industrisamfund  og  står  nu  foran  nye
videnskabelige  og  teknologiske  revolutioner  og  industrielle
forvandlinger. Hvis staterne griber de chancer, der frembyder
sig, kan de opnå en dynamisk økonomisk vækst og dermed et
bedre liv for deres befolkninger.

Xi  fortsatte  med  at  sige,  at  der  lå  større
udviklingsmuligheder i Afrika end på noget andet kontinent, og
derfor  havde  det  et  større  udviklingspotentiale  end  noget
andet  område  i  verden.  BRIKS  ønskede  derfor  at  forstærke
samarbejdet med Afrika og lade dette samarbejde blive til
forbillede  for  udviklingen  af  syd-syd-forholdene.  Denne
intensivering  vil  forstærkes  yderligere  på  det  forestående
forum for Kina-Afrika-samarbejde i Beijing til september, hvor
integrationen med det økonomiske bælte-initiativ skal føres
videre.  Også  den  indiske  statsminister  Modi  fremførte,  at
fredsbevarelse  og  Afrikas  udvikling  havde  den  højeste
prioritet for hans regering. Man meddelte også, at man agtede
at  oprette  et  Mahatma  Gandhi  –  Nelson  Mandela  –  center.
Præsident Putin berettede i sin tale, at Rusland agtede at
“tænde lyset” på det afrikanske kontinent og forsyne det med
energi, fremfor alt med atomenergi, hvor Rusland for tiden har
udviklet sig til den teknologiske fører i verden.

Stigningen  i  handelen  mellem  Kina  og  Afrika  inden  for  de
sidste  40  år  er  enorm:  Fra  765  millioner  $  i  1978  har
samhandelen allerede nået 170 milliarder $ i 2017 for at ligge
på 400 milliarder årligt i de kommende år. I det hele taget
stiger  BRIKS-landenes  økonomiske  betydning  voldsomt:  i  det
forløbne år androg disse landes samlede bruttonationalprodukt



over 17 billioner $ og dermed mere end EU’s. Præsident Xi
havde før topmødet ud over de Forenede arabiske Emirater også
aflagt statsbesøg i Senegal, Rwanda og Sydafrika fulgt af
Mauritius  i  tilknytning  til  topmødet.  Kinas  og  Indiens
regeringer har også besluttet sig for fælles investeringer i
Afrika  i  sammenhæng  med  det  Nye  Silkevejsinitiativ.  En
yderligere byggesten til den nye økonomiske orden er konceptet
“BRIKS-plus”, en platform, der skal udbygge det økonomiske og
også  strategiske  samarbejde  mellem  endnu  flere  stater  og
regioner. Det er blandt andet de deltagende landes hensigt at
skaffe  stemmeret  i  IMF  til  et  stadigt  større  antal
medlemsstater fra denne blok for at kunne påvirke afgørende
beslutninger.

Samarbejde eller konfrontation

Xi  Jinping  understregede  under  topmødet  også  energisk  det
synspunkt, med en tydelig henvisning til Donald Trumps trusler
om  importtold,  at  der  ikke  gives  nogen  vindere  i  en
handelskrig. Man stod foren valget mellem samarbejde eller
konfrontation, mellem gensidige fordele eller muligheden for
at gøre sin nabo til tigger, men at de, der fulgte denne kurs,
i sidste ende blot ville skade sig selv.

Netop  denne  effekt  har  man  allerede  kunne  iagttage  ved
sanktionerne mod Rusland, som flere eksperter her i landet
anser  for  en  ulykke,  da  de  har  tvunget  Rusland  til  at
genopbygge flere af de produktionsområder, der ødelagdes under
Jeltsin-årenes  chokterapi,  og  samtidigt  til  at  fordybe
forholdet  til  Kina  og  Asien.  Og  ligesom  ved  de  (af  den
amerikanske kongres) påtvungne sanktioner fra USA’s og EU’s
side mod Rusland, har Trumps trusler om importtold over for
Kina øjensynligt den af ophavsmændene oversete virkning, at de
blot fremmer BRIKS-landenes samarbejde og øger deres ønske om
en mere retfærdig og afbalanceret verdensorden.

På  et  seminar  hos  Chongyang  Finansinstitut  på  Renmin-
universitetet i Beijing påpegede Putins økonomiske rådgiver



Sergej Glazjev, at det i betragtning af den dårlige tilstand i
de  vestlige  økonomier,  der  stadig  havde  stærk  fokus  på
spekulation frem for produktiv økonomi, burde komme til et
stadig tættere samarbejde mellem de nye silkevejsinitiativer,
mellem BRIKS og SCO. Og hvis trykket på disse stater skulle
vokse yderligere, så ville det blot fremskynde tendensen til
ikke længere at afvikle den internationale handel i dollars,
men i de pågældende landes valutaer.

Af den kinesiske regerings årsberetning, som statsminister Li
Keqiang  for  nylig  fremlagde  under  et  ledelsesmøde  i
statsrådet, fremgik det tydeligt, at Kina vil gøre alt for at
beskytte landet mod virkningerne fra et nyt sammenbrud i det
transatlantiske  finanssystem.  Stillet  over  for  store
internationale udfordringer vil Kina vedtage en hel pakke af
forholdsregler  for  at  styrke  den  produktive  økonomi,
heriblandt  skattelettelser  for  investeringer  i
grundforskningen, 200 milliarder $ til infrastruktur, et krav
om kreditudstedelse til små og mellemstore virksomheder, såvel
som en entydig bekæmpelse af “zombiefirmaer” og enhver form
for spekulation.

Den dynamik, der for tiden udvikles med den kinesiske model og
BRIKS som centrum, er resultatet af en årtierlang politik fra
IMF’s og Verdensbankens side, der med deres krav om såkaldte
strukturtilpasninger og betingelser for udviklingslandene ikke
blot har forhindret disse landes udvikling, men derudover har
gennemført en gigantisk kapitaloverførsel fra disse lande til
det neoliberale finanssystems banker. Af denne politik, som vi
blandt andet har en stor del af flygtningekrisen at takke for
såvel  som  de  på  løgne  byggede  krige  i  Sydvestasien  og
Nordafrika,  har  BRIKS  og  mange  udviklingslande  draget  en
lignende  slutning  som  af  Asien-krisen  i  1997,  hvor
megaspekulanter  som  George  Soros  spekulerede  adskillige
asiatiske  landes  valutaer  ned  til  indtil  80%  af  deres
tidligere  værdi.

Vi i Vesten har lige præcist det valg, som Xi Jinping har



præciseret. Vi kan tage mod Kinas mangehånde tilbud og sammen
med BRIKS og andre stater hjælpe med til at opbygge Afrika,
Sydvestasien og Latinamerika industrielt og dermed samtidigt
virkeliggøre  et  fremtidsperspektiv  for  os  selv.  Dette  vil
under alle forhold kræve et farvel til kasinoøkonomien og
indførelse  af  en  Glass-Steagall-bankopdeling  såvel  som
oprettelsen  af  nationalbanker  og  oprettelsen  af  et  nyt
Bretton-Woods-kreditsystem.

Eller vi kan forsøge at holde fast i det nuværende, håbløst
bankerotte,  neoliberale  finanssystem,  der  er  indrettet  på
profitmaksimering for eliten på bekostning af en stor del af
befolkningen samt udviklingslandene. Så har vi valget mellem
et nyt krak, denne gang langt værre end i 2008, og et af
dollarsammenbruddet udløst finanssammenbrud, såfremt staterne
i den nye økonomiske blok værger sig i fællesskab mod en
konfrontation fra USA’s side.

Vi har følgende valg: Enten genopfrisker vi her i USA og
Europa  vore  bedste  traditioner,  det  vil  sige  Alexander
Hamiltons amerikanske økonomiske system og principperne fra
det  tyske  økonomiske  mirakel  efter  anden  verdenskrig  og
traditionerne fra vor klassiske kultur  —  og så arbejder vi
sammen med Kina og BRIKS  med på at udvikle verden.  –  Eller
vi vil selv være skyld i, at vore kulturer snart opstilles i
de afrikanske og asiatiske museer som eksempler på samfund,
der ikke var overlevelsesegnede i moralsk henseende.

zepp-larouche at eir.de


